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Черешите - 30 лева за килограм
Очакват по-евтините български череши да се появят по пазари-

те през юни. По данни на комисията по борсите и тържищата с
близо 5% са поскъпнали храните на едро от 13 март 2020 г.

Стр. 9

Режимът рухва, има
дилема за прокуратурата

Всички очакваме прокура-
турата да влезе в своята зако-
нова роля. Управляващите са
свикнали прокуратурата да
бъде гарант за тяхната безна-
казаност, но режимът рухва и
пред прокуратурата има ди-
лема - дали да започне работа

в интерес на обществото или
да бъде завлечена в небитие-
то, заяви президентът Румен
Радев пред БНР.

“След като министър-
председателят спи с пистолет
до главата си, въпреки че
НСО го пази, това означава,

Румен Радев призова държавното обвинение
да започне работа в интерес на обществото

че в тази страна има мутри.
След като има шкафчета,
натъпкани с евра и злато, това
означава, че има мутри”, смя-
та Радев. Мутри има и след
като прокуратура, ДАНС,
КФН размазват физиономии
на неудобни бизнесмени.

Тези хора се притесняват да
не би да изплуват злоупотре-
бите им и че ще бъдат отбити
от потоците на публичните
финанси, където досега е
имало безнаказано гребане,
допълни той.
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Шефът на НАП
е със задача
да спре терора над
малките фирми

т няколко дни ГЕРБ жалят, че
служебният кабинет масово разчи-
ствал хората им от сладки управ-
ленски постове. Реваншизъм било,
лошо било, безпрецедентно даже.
Може ли някой да им напомни, че
“други вече плакаха” от същото,
само че извършено точно от ГЕРБ?
Българинът е късопаметен, ама не
чак толкова. Даже вече бившият
гербаджийски орготговорник Цве-
тан Цветанов си призна и припом-
ни как първата работа на служеб-
ния кабинет на Росен Плевнелиев
бе да смени областните шефове на
МВР. Нали си спомняте и друго
признание на Цецо - че полицей-
ските началници преди избори тряб-
ва да се сменят, защото се месели в
процеса... Излиза, че сегашното слу-
жебно правителство даже се бави.

Нормално е един министър сам
да определя екипа си. Все пак му
трябват хора, с които да се стико-
ва, да работи добре и да имат сход-
ни представи за задачите пред ве-
домството си. Предполага се, че ще
му подливат по-малко вода и няма
да го бойкотират както жалещите
предходния шеф. Всеки началник
сам избира хората за важните му
постове (ако няма ясни законови
пречки).

Други вече плакаха, както каз-
ваше самият Борисов, като бяха
уволнявани. ГЕРБ разчистваха все-
ки път, щом се докопат до властта.
Сега служебният кабинет маха на-
чалници, за които обществото от-
давна искаше уволнение.
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На 9-метрово
пиано свирят
варненски деца
с увреждания
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Кристиан
Вигенин
пое щаба
на БСП
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Павлета ДАВИДОВА
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Палестинци са се струпали на мястото на разрушен от израелски ракети жилищен
блок в Ивицата Газа. Здравното министерство в Газа съобщи, че от ударите на израелската
авиация през изминалата седмица са загинали 174 жители на анклава, включително
47 деца и 20 жени. При палестинските обстрели са убити десет израелци Стр. 7

20 години

от откриването на

Александровската

гробница

Новите френски
„писма от фронта”
и бъдещето
на Макрон

СНИМКА БГНЕС

ПРЕЗИДЕНТЪТ:



БЪЛГАРИЯ
ПОНЕДЕЛНИК

17 МАЙ2
2021

Имаме нужда от
решителност за реформи
Време е да се освободим от усещането, че има незаменими хора,
 на които властта по право им принадлежи, смята президентът

Два месеца са кратък период, но с
млади хора и визионери в състава на
служебния кабинет искам да отправя
сигнал - имаме нужда от решителност
и амбиция за реформи, категоричен бе
президентът Румен Радев. В интервю
за БНР той подчерта, че не бяга от
отговорността при съставянето на слу-
жебното правителство и се е водил от
критериите за компетентност, почте-
ност, професионализъм и най-вече от-
говорност към бъдещето на България.
Според него кабинетът показва модел
за излизане от безпътицата, в която се
намира страната. Той изрази надежда,
че партиите са си научили урока от
45-то НС и след изборите ще съставят
правителство, тъй като не е добре

България да върви от избори на избо-
ри и да няма парламент.

“Страхът все още не е отхлабил
своя обръч. Все още отишлата си власт
разполага с всички финансови и влас-
тови механизми, защото цялата адми-
нистрация години наред беше назнача-
вана от тази власт”, посочи държавни-
ят глава. Според него кабинетът има
да решава значими социални пробле-
ми, но ще е трудно заради отказа на
отишлото си правителство за актуали-
зация на бюджета.  “Този кабинет е с
вързани ръце. Той трябва да върши
огромна по обем работа, да проучва,
да анализира, да търси възможности.
Отишлото си управление абдикира от
това да депозира в ЕС изключително

важния за бъдещето на България План
за възстановяване и устойчивост. Това
поставя служебния кабинет в изклю-
чително трудна ситуация, защото само
в рамките на дни цялата недостъпна за
обществеността информация по плана
трябва да бъде анализирана и да се
вземе решение дали той да бъде внесен
в сегашния си вид и всички пасиви да се
хвърлят върху служебното правител-
ство, или да се търси начин той да бъде
актуализиран. Трябва да се върви не
към усвояване на средства, а към мо-
дернизация на страната, базирана на
съвременни световни технологии, ин-
вестиции в човешки капитал, най вече в
образование и здравеопазване”, катего-
ричен бе държавният глава.

Ден по-рано, на въпрос за управ-
ленските рокади на служебния каби-
нет, в село Руня Радев подчерта, че е
време да освободим България от усе-
щането, че има незаменими хора, на
които властта по право им принадле-
жи и са се сраснали със столовете си.
Според президента при управлението
си Бойко Борисов е осъществил по-
гром на цялата администрация и на
службите за сигурност като стотици,
хиляди хора са били изхвърлени, за да
бъдат назначени други. “Миналата го-
дина само в ДАНС над 50 човека бяха
освободени. Тогава трябваше да се
задават тези въпроси”, каза прези-
дентът във връзка с роптанието на
ГЕРБ за уволненията. Оценката му за
първите дни работа на служебното
правителство е, че “започва да връща
държавността в България”, което е най-
важната задача пред министрите.

РУМЕН РАДЕВ:

СНИМКА БГНЕС

Десетки любители на астрономията се събраха в двора на София Тех Парк
в столицата, за да видят как изглежда слънцето през телескоп.
Инициативата е на учените от катедра “”Астрономия от СУ
“”Св. Климент Охридски” и е част от Софийския фестивал на науката 2021

Поредната порция об-
щински пари отиват за
частния превозвач “МТК
гроуп”, който обслужва
няколко крайградски ли-
нии на София. Този път
сумата е по извънсъдеб-
но споразумение с фир-
мата, с което тя се анга-
жира да не предявява по-
вече претенции към об-
щината за договорните им
отношения до края на
2020 г. Последният спор
между страните бе през
декември миналата годи-
на, когато трябваше да се
реши как общината да

Конкурсът за строеж на част от
метрото в посока “Слатина” е спрян.
Причината е жалба на един от кандида-
тите за изпълнители до Комисията за
защита от конкуренцията, подадена в
началото на месеца.

Обществената поръчка на стойност
530 млн. лева без ДДС бе обявена в
началото на годината и трябваше да
приключи на 14 април, но един път бе
отложена за 10 май, а впоследствие
удължена до 10 юни. Търгът е разделен
на пет части, като всеки кандидат може
да поиска да изгради по две метростан-
ции по три от позициите. По първите
две строителите ще получат по 85 млн.
лева, а по третата - 105 млн. лева, тъй

Частен превозвач си иска още
160 000 лева от Столичната община

Деси ВЕЛЕВА
компенсира превозвача
заради това, че не му е
платила навреме суми по
индексации заради инфла-
цията. Тогава “МТК гро-
уп” поиска 5 млн. лева,
които в крайна сметка
бяха намалени на 1,9 млн.
лв. Двете страни са под-
писали окончателно спо-
разумение през януари, а
през март превозвачът е
уведомил общината, че
всички съдебни производ-
ства срещу нея са пре-
кратени. Сега фирмата
трябва да получи послед-
ните 160 000 лева от до-
говорените през декем-
ври. Не е ясно обаче как-
во предстои след датата
31 декември 2020 г., тъй

като договорът с общи-
ната продължава. Преди
около месец от “Спаси Со-
фия” обявиха, че “МТК”
продължава да иска пари
от кметството, като пре-
тендира за неустойка за-
ради инфлацията за първи-
те месеци на тази година в
размер на 200 000 лева.
Отделно фирмата получа-
ва и по 1,5 млн. лева на
месец общински пари за
обслужване на линиите.

Договорът с “МТК
гроуп” бе подписан през
2016 г. и е за 8 години.
Фирмата се ангажира да
обслужва 16 линии сре-
щу 3 лева на километър
пробег или общо ще по-
лучи 144 млн. лева.

Търгът за метрото
към „Слатина” зацикли

Деси ВИОЛЕТОВА

като този участък е най-дълъг. Жалба-
та, подадена в КЗК, обаче спира кон-
курса по втората позиция - за строежа
на трета и четвърта метростанция.
Жалбоподателят е фирмата “СС
Кънстракшън” и е свързана с нейно
питане и искане за разяснение от възло-
жителя “Метрополитен” за наличието
на далекопровод по бъдещото трасе.

Засега не е ясно кога ще бъде пус-
ната отново тази част от обществена-
та поръчка и с колко ще забави стро-
ителството на метрото. Срокът за из-
граждането му е 4 години. Новата
отсечка е отклонение от третия диа-
метър и започва при Военната акаде-
мия, минава през район “Слатина”, до
зала “Арена Армеец” и достига до бул.
“Цариградско шосе” при Окръжна
болница. Трасето е дълго малко пове-
че от 5,5 км.

СКРЪБНА ВЕСТ
На 12 май почина

акад. ДИМИТЪР
КЛИСУРСКИ,

известен учен в областта на неорганичната
химия, материалознанието и екологията.

Завършил е ВХТИ (ХТМУ), от 1959 г. работи
в БАН, през 2008 г. става академик. Автор е на
стотици научни статии, учебни помагала, книги.
Част от фундаменталните и приложни разработ-
ки на акад. Клисурски са защитени с патенти -
28 в България и 9 в САЩ, Русия и ЕС. Дългогодишна е преподавател-
ската му дейност в СУ, в Университета “Лейкхед” в Канада, Руския

университет, университета в Бохум - Германия и др.
Акад. Клисурски е бил 20 години зам.-директор на Института по обща
и неорганична химия в БАН, дългогодишен научен секретар на Специа-
лизирания съвет по неорганична и аналитична химия към ВАК. Носител
е на престижни научни отличия, двукратно почетен изобретател. Лауре-
ат на Международната награда “Хуаризми” за фундаментални постиже-

ния, спонсорирана от ООН и ЮНЕСКО (2006).

ПОКЛОН ПРЕД ДЕЛОТО И ПАМЕТТА МУ!
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Президентът Румен Радев

БСП с амбиция да
спечели вота на 11 юли

Към вътрешен диалог, взаимна чуваемост
и уважение в партията призоваха социалисти

БСП тръгва към предсрочните пар-
ламентарни избори на 11 юли с амби-
цията да ги спечели. Около тази цел се
обединиха членовете на Националния
съвет на партията на своето заседание
в събота. “Изпълнихме очакванията на
избирателите, като внесохме в 45-то
НС проектозакони за преизчисляване-
то на пенсиите, за налагането на мора-
ториум върху сделки и назначения на
бившата власт, за промени в публични-
те финанси. За съжаление, те не полу-
чиха подкрепа на мнозинството. Соци-
алистите застанахме зад предложения-
та за промени в ИК и зад създаването
на комисията за ревизия”, заяви пред-
седателят на БСП Корнелия Нинова в

Кристиан Вигенин
оглави предизборния щаб

Зам.-председателят на БСП
Кристиан Вигенин оглави пре-
дизборния щаб на партията. Той
вече ще се състои от 9 вместо
от 38 човека. Главният експерт
в отдел “Организационен” Дин-
ко Желев ще отговаря за пар-
тийната и организационната
дейност. С анализите, страте-
гията и посланията се заема
политологът Теодор Славев,
който е член на ГС на БСП в
София. Зам.-председателят на
партията Атанас Зафиров по-
ема коалиционната политика и
местната власт. С международ-
ната дейност ще се занимава
Мирослава Гатева, която е
дългогодишен главен експерт в

отдел “Международен” в БСП.
Медийната политика, соци-

алните мрежи, пиарът и пре-
дизборната реклама са повере-
ни на Иван Ченчев. Връзките с
ЦИК и избирателните комисии
е отговорност на секретаря на
ИБ в оставка Вяра Емилова.
Отговорник за младежките ини-
циативи е председатлят на МО
на БСП в София Габриел
Вълков. Административният
ръководител в партията Алек-
сандър Нейчев ще обезпечава
финансовата дейност. Всеки от
отговорниците по ресори в пре-
дизборния щаб ще работи с
екипи от професионалисти, уве-
ряват от “Позитано” 20. СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Юлия КУЛИНСКА

кратък анализ на актуалната политиче-
ска обстановка. БСП очаква служебни-
ят кабинет да организира честни и про-
зрачни избори, да предприеме спешни
социално-икономически мерки за пре-
одоляване на ковидкризата и да разкрие
реалното състояние на държавата в
различните сфери. Нинова беше кате-
горична, че основните приоритети на
БСП в 46-то НС ще продължават да са
социалната тема, борбата с бедността,
с корупцията и с паралелната държава.

Националният съвет утвърди план
за действие на левицата, който очерта-
ва мерки за преодоляване на допусна-
тите слабости на предишните избори и

цели засилване на влиянието на БСП в
обществото. Отчетени са новите усло-
вия за провеждането на предизборната
кампания - КОВИД-19, отпадането на
медийното преимущество на ГЕРБ и
злоупотребите с административен ре-
сурс, намаляване на страха и формите
на купуване на гласове, гаранции от
служебния кабинет за честни избори.
Социалистите гласуваха БСП да започ-
не широка дискусия за демократически
социализъм на 21 век като стъпка към
разработването на нова политическа
програма на партията. Набелязани са
мерки за вътрешна консолидация в пар-
тията и активен диалог с коалиционни

партньори и други леви формации.
Обсъдени бяха и въпросите за органи-
зационното укрепване на партията,
дигитализацията и новите технологии,
които могат да бъдат използвани.

Бяха направени препоръки за по-
ясна и конкретна разяснителна кампа-
ния за промените в данъчната полити-
ка, мерките за младите семейства и
борбата с бедността. Независимо от
критиките на наши опоненти по опре-
делени мерки, не бива да се отказваме
от левите си идеи, призоваха Таско
Ерменков и проф. Румен Гечев. Пре-
одоляването на демографската криза
трябва да залегне сериозно в предиз-
борната платформа на БСП, препоръ-
ча доц. д-р Георги Йорданов и при-
помни, че от 1989 г. България се е
стопила с една трета. Костадин Паска-
лев и Петър Мутафчиев настояха за
диалог и съвместно явяване на избо-
рите с леви,  лявоцентристки и патри-
отични формации и за преодоляване
на усещането за разцепление в БСП.
Към вътрешен диалог, взаимна чувае-
мост и уважение в партията призоваха
Явор Гечев, Румен Овчаров, проф.
Емилия Масларова и Дора Янкова.

Пленумът подкрепи Румен Томов
за кмет на Благоевград на частичния
местен вот и прие и структурата, щата
и бюджета на партията за 2021 г.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Участниците подчертаха, че остават част от БСП

Учредиха платформа
„Социализъм 21 век”

Около 70 социалисти и
симпатизанти на лявата идея
учредиха в събота идейно-по-

ние. “БСП трябва да се възро-
ди като съвременна партия с
ясна идеология, програма и
практически план за действие
срещу социалната, икономи-
ческата и политическата кри-
за на капитализма. Да се
възроди като партия на демо-
кратичния социализъм, член
на ПЕС и на Социалистичес-
кия интернационал в името
на радикална социална транс-
формация във взаимодействие
с широк спектър други леви
партии и движения,” пишат в
манифеста си социалистите.
Те настояват за свикване на
50-я конгрес на БСП, който
да направи обективен и трезв
анализ на резултатите от из-
борите и състоянието на
БСП, да приеме неотложни
мерки за възстановяване на
вътрешнопартийната демо-
крация и за незабавно прекра-
тяване на остракизма и “лова
на вещици”.

литическо обединение Плат-
форма “Социализъм 21 век”
в рамките на БСП. Присъ-

стващите приеха и “Социали-
стически манифест”. На сре-
щата бяха проф. Ваня Добре-

ва, проф. Димитър Генчев,
проф. Захари Захариев, Ва-
лери Жаблянов, Велислава
Дърева, Георги Пирински,
Антон Кутев, Юрий Асланов,
Ана Пиринска, Емил Коста-
динов, Георги Божинов, Явор
Куюмджиев, Янчо и Иван
Такови, Ненко Темелков,
Христо Монов, Петко Тодо-
ров и др.  “Нямаме проблем с
новосъздаващото се обедине-
ние в НДК. Добре е, че се
случва вътре в партията. Ние
имаме исторически опит в
това - знаете, има и т. нар.
“ляво крило””, коментира
председателят на БСП Кор-
нелия Нинова.

Участниците във форума
призовават за спешна отго-
ворна дискусия за идейния
профил на БСП. Те са катего-
рични, че демократичният со-
циализъм е незаменимата
идейна основа за възраждане
и успех на силно ляво движе-
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Искат 30 лв. за
килограм череши
С близо 5% са поскъпнали храните
на едро от 13 март миналата година

Първите череши за сезона
вече са по пазарите, а цената
им стига до 30 лв. за килограм.
Пазарите в Бургас започват да
се пълнят с череши, въпреки
че сезонът им започва през
юни. Не са много търговците
обаче, които предлагат от пло-
да. Иван Атанасов работи на
пазара “Младост” в морския
град и е сред малкото търгов-
ци, заредили череши по 30 лв.
Високата цена на черешите се
дължи на това, че са внос от
Гърция, по-точно от остров

Крит, и винаги, когато излиза
някакъв продукт за първи път,
се получава нещо като спеку-
лация, който го произведе
първи, той определя цената,
казва производителят пред
БНТ. През юни се очаква по
пазарите да се появят череши
от Сливен и Кюстендил, които
са по-хубави и по-евтини.

35 лева пък е килограм бо-
ровинки, а ягодите са 10 лева.
4,20 трябва да дадете за кило-
грам розови домати, 3,50 за
краставици, а зеленият лук -

лев, пишат мастните сайтове.
Младите картофи се продават
по два лева. Ябълките и кру-
шите са по 3 лева, а четири
стръка чесън - 1,50.

По данни на Държавната
комисия по стоковите борси
и тържищата от началото на
извънредното положение на
13 март 2020 г., а след това и
извънредната епидемиологич-
на обстановка, удължена до
30 май тази година, досега
храните на едро по стоковите
борси и тържищата в страна-
та са поскъпнали с 4,86 на сто.

При основните месни,
млечни и други хранителни
продукти на седмична база
преобладават поскъпналите

храни. При наблюдаваните от
ДКСБТ зеленчуци поевтинели-
те са повече от поскъпналите.
При плодовете на седмична
база всички са поскъпнали, с
изключение на ягодите. Сед-
мичната равносметка показва,
че от 34-те хранителни про-
дукти, наблюдавани от ДКСБТ,
поскъпналите са 18, поевтине-
лите са 13, а без промяна в
цената са 3.

На седмична база най-мно-

го е поскъпнало прясното
мляко - с 2,9% до 1,75 лв. на
литър, следвано от слънчогле-
довото олио - с 1,9% до 3,16
лв. за литър, замразеното пиле
- с 1,5% до 4,14 лв. на кг,
кравето сирене - с 1,2% до
6,98 лв. средно за кг, брашно-
то тип 500 - с 1% до 1,03 лв.
за кг, захарта - 0,7% до 1,37
лв. за кг на едро, и пилешките
кренвирши - с 0,5% до 4,20
лв. за кг.

Земеделци са готови да унищожават
масиви с маслодайна роза

106 кредита за над 1 милион лева са изтеглили
домакинствата, показват данните на БНБ. Те са за
общата сума от 176,3 милиона лева. Към края на
март броят на заемите над 1 милион лева намалява,
като преди година те са били 142 на обща стойност
близо 243,8 милиона лева. Спад има и в кредитите
до 1000 лева, такива са 1,37 милиона заема. Нама-
ляват и тези за суми между 1000 до 2500 лева, как-
вито са 385 717 заема. Общо в края на март 2021 г.
броят на кредитите на домакинствата намалява на
годишна база с 5,8%, като достига 2,769 млн. броя.
Размерът им нараства на годишна база със 7,1%,
като достига 26,085 млн. лева. В края на март 2021
г. в сравнение с края на декември 2020 г. броят на
тези кредити намалява с 0,1%, а размерът им се
увеличава с 2,3%.

От 50 000 до 250 хил. лв. кредит теглят най-
често българите, като тези заеми са над 42% от
всички изтеглени от домакинствата в края на март.
Това сочат последните данни на Българската народ-
на банка. В общата сума на кредитите преобладават
тези с размер над 100 хил. до 250 хил. лв. с дял от
22,1%. Такива са близо 40 000 кредита, отпуснати
на домакинствата от банките. Кредитите на бизнеса
в края на първото тримесечие на 2021 година са 141
хил. броя, като спадат на годишна база с 5,2%. Раз-
мерът на тези кредити е 36,128 млрд. лева, което
представлява нарастване с 2,7% на годишна база.
Спрямо края на предходното тримесечие броят на
кредитите на сектор Нефинансови предприятия на-
раства с 1,1%, а размерът им - с 0,3%.

Поне 40% от розовите градини у
нас тази година ще останат необрани,
а още през есента част от традицион-
ните производители ще унищожат на-
сажденията си, прогнозират от Асоци-
ацията на розопроизводителите. При-
чините са ниските изкупни цени и
липсата на пазари.

Розоберът тази година ще започне
по-късно и ще бъде съпътстван със
сериозни проблеми, каза пред БНР
производителят Христо Николов. Пре-
работвателите предлагат около 1,60 лв.
за килограм изкупна цена, което е с лев
по-малко от очакваното. “Дълги години
сектор розопроизводство е бил пред-
почитан от други отрасли, защото в

рамките на до 4-5 часа работа успяваха
да заработят едни доста прилични пари.
Но вече при цена за бране от порядъка
на до 0,80 лв. берачите губят мотива-
ция, а при череши или зеленчуци, при
по-лесно бране, ще получат по-добри
средства вече”, поясни Николов.

“Работници няма, пазари също. Ето
защо част от розоварните въобще няма
да отворят, а част от розопроизводи-
телите просто ще зарежат розите по
полето. 15 000 тона е производството
на розов цвят миналата година. Тази
година ще паднем под 10 000 тона.
Това означава унищожаване на много
масиви с маслодайна роза през есен-
та”, прогнозира Николов.

Половината работо-
датели възнамеряват да
продължат прилагането
на дистанционните фор-
ми на заетост и след
отпадане на извънредни-
те противоепидемични
мерки, а други 22% се
колебаят. Това показва
проучване на Българска-
та асоциация за управ-
ление на хора и Българ-
ската стопанска камара,
проведено в 180 пред-
приятия в цялата страна
и от почти всички секто-
ри на икономиката. В
продължение на една
година мерките, пред-
приети за ограничаване
на разпространението
на коронавируса, нало-
жиха работодателите
рязко да променят орга-
низацията на работните
процеси.

Въведеното през
пролетта на 2020 г.
извънредно положение е
принудило повече от
половината работодате-

Кредитите за
милиони намаляват

Половината фирми остават
хоум офис и след пандемията

ли (55%) да започнат да
прилагат дистанционна-
та работа в своите пред-
приятия, а 28% са при-
лагали тази форма на
работа и преди това.
17% от работодателите
не прилагат хоум офис.

Регламентирането на
изискванията и правила-
та за работа от разстоя-

ние в допълнителните
споразумения със слу-
жителите и обезпечава-
нето на работните мес-
та у дома с необходима-
та техника са труднос-
ти, с които се сблъсква
всеки трети работодател
(33,3%).

Намаляването на ре-
жийните разходи (72%)

и създаването на гъвка-
ви форми на труд (67%)
са най-големите позити-
ви на дистанционната
работа, според участни-
ците в анкетата. На
следващо място се на-
реждат привличането на
млади служители, пред-
почитащи този тип рабо-
та (28%), и нарастване-
то на ефикасността и
производителността на
труда (22%). 11% от
анкетираните не виждат
позитиви в този тип за-
етост.

Влошеното екипно
взаимодействие е най-
големият недостатък на
работата от разстояние
- така смятат 61% от
участниците в анкетата.

Половината анкети-
рани не смятат, че “хоум
офисът” увеличава обе-
ма на работа на служи-
телите, а 28% са на про-
тивоположното мнение.
22% се затрудняват да
преценят.
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Шефът на НАП със задача
да спре терора над малките
данъкоплатци

СНИМКА БГНЕС

Павел Тонев (вляво) е новият шеф на митниците,
а Румен Спецов оглави НАП

Задачата на новия дирек-
тор на НАП Румен Спецов ще
бъде да увеличи приходите,
като се фокусира върху голе-
мите данъкоплатци и премах-
не терора върху малките.
Това каза служебният ми-
нистър на финансите Асен
Василев на брифинг след но-
вината за отстраняването на
досегашния директор Галя
Димитрова. Бях учуден, че
мерки по отстраняването на
досегашния директор на НАП
не са взети по-рано, каза Ва-
силев. Той обясни рокадата
със системно неизпълнение на
служебните задължения от
страна на Димитрова. Ми-
нистърът припомни случая от
юли 2019 г., когато изтекоха
личните данни на над 6 млн.
физически лица, като посочи,
че вече има няколко решения
за обезщетения на граждани.
Тогава, в разгара на скандала,
Димитрова след “продължите-
лен размисъл” реши да не пре-
кратява годишния си отпуск,
а по-късно тогавашният фи-
нансов министър Владислав

Служебното правителство смени
ръководителите на приходните агенции

Горанов защити поведението
й. Според Горанов изтеклата
информация не представлява-
ла класифицирани данни,
въпреки че вътрешният ми-
нистър Младен Маринов при-
зна, че при хакерската атака е
засегната националната сигур-
ност на страната.

В периода 2017-2020 г.
пък е отчетена системна нис-
ка събираемост на ревизион-
ните актове. По думите на
министър Василев 66,5% са
потвърдените изцяло или ча-
стично, докато останалите са
отхвърлени. Освен това, на-
числени са 4,29 млрд. лв. взе-
мания с ревизии, а са събра-
ни 2,25 млрд. лв. Друга зада-
ча за  Спецов ще бъдат фир-
мите с големи касови налич-
ности, които трябва да ста-
нат фокус на тематични про-
верки през идните два месе-
ца. Действията по смяната на
ръководството на приходна-
та агенция идват на фона на
увереността, с която бивши-
ят вече премиер хвали рабо-
тата по събираемостта за

бюджета и борбата с контра-
бандата. Решението на Мини-
стерския съвет е прието не-
присъствено.

Новият финансов ми-
нистър Асен Василев смени
и шефа на агенция “Митни-
ци”. На мястото на Георги
Костов е назначен Павел То-
нев. Той има над 20-годишен
стаж в агенцията. Бил е ди-
ректор на Регионалната мит-
ническа дирекция в Пловдив.
През ноември 2013 г. оглавя-
ва агенцията по времето на
кабинета “Орешарски” - на-
значава го тогавашният фи-
нансов министър Петър Чо-
банов. “Има доклад на ОЛАФ
за нанесени сериозни щети на
европейския бюджет. В този
доклад по почти всички кри-
терии оценката е, че Агенция
“Митници” не отговаря на
изискуемите стандарти. Коле-
гите в митниците са взели
мерки, но въпреки това
ОЛАФ ни изпрати писмо за
55 млн. евро, които България
трябва да провизира и евен-
туално да възстанови към

европейския бюджет”, заяви
Василев. Министърът посо-
чи, че в момента се работи по
изясняване на случая.

“Обяснението, което ми бе
дадено, за причините, поради
които не е публикувана про-
летната тригодишна бюджет-
на рамка, бе, че е трябвало да
се помисли какви политики
трябва да се заложат в нея и
как те да се съгласуват с кон-
вергентната програма. Що се
отнася до еврозоната, вярно
е, че България е в двегодиш-
ният валутнообменен меха-
низъм, но има процеси по
пълната интеграция, които
трябва да бъдат завършени. За
целта са създадени работни

групи с БНБ и с европейските
институции, които трябва да
работят активно през лятото
и есента, за да имаме пълна
готовност за еврозоната, как-
то и да бъде подготвен наци-
оналният план за приемане на
еврото. При средствата от
еврофондовете вървят проце-
дури по наши искания към
Брюксел за възстановяване на
средства по европейски про-
грами”, заяви Василев. Той
смени целия висш ръководен
екип на ведомството. По не-
гово предложение правител-
ството утвърди за заместник
министри Виолета Лорер,
Ваня Стойнева и Моника Ди-
митрова-Бийчър.

Данъците върху тю-
тюна в България са най-
ниските в ЕС в брой, но
са на второ място след
Румъния, ако бъдат из-
числени според покупа-
телната способност.
Това сочи четвъртото
издание на Индекса на
държавата “бавачка” за
най-добрите и най-ло-
шите места в Европа за
ядене и пиене. Той се
изготвя от Института за
икономически изследва-
ния в Лондон съвмест-
но с местни партньори
от европейските страни.
За България сътрудник
на изданието е Инсти-
тутът за пазарна иконо-
мика (ИПИ). Според
индекса България се на-
мира на 22 място по
строгост на данъчните
политики относно алко-
хола, цигарите и храна-
та. Норвегия, която за
пръв път влиза в проуч-
ването, директно го ог-
лавява по тежест на т.
нар. данъци върху гре-
ха и измества предиш-
ния лидер Финландия на
трето място. Втора е
Литва, която запазва

Топлофикациите
очакват поскъпване
на парното

Председателят на
Асоциацията на топло-
фикационните дружест-
ва Кремен Георгиев
очаква парното и топла-
та вода да поскъпнат от
юли. Той обясни пред
БНР, че това трябва да
се случи не само заради
растящите цени на газа,
но и заради скока на
въглеродните емисии.
Изчисленията на топло-
фикациите, които искат
парното и топлата вода
да поскъпнат между 5 и
138 процента от юли,
отчитат сегашните нива
при природния газ и
въглеродните емисии.

Следващия месец ще
се разбере дали енер-
гийният регулатор ще
намери възможност да
задържи цените. Според
Георгиев за една година
цените на емисиите са
надхвърляли два пъти
заложеното от миналия
юли определяне на це-
ните на топлоенергията.
“Няма вариант за едно

Кремен Георгиев

поевтиняване. Ако ня-
кой това очаква, няма
такива условия. Много
сме далеч от такива ус-
ловия, но колко ще бъде
увеличението или може
ли да се задържи цена-
та е много рано да се
каже, защото трябва
доста сериозно изчисле-
ние, а не просто да се
говори”. По думите му
цените на въглеродни-
те емисии са пряк раз-
ход и трябва да влязат
в ценообразуването.

Коментар на стр.8

Данъците върху тютюна у нас са най-ниски
позицията си от 2019 г.
България в предишното
издание е била на 18
място, което означава,
че сега отношението на
държавата към считани-
те за пороци пиене, пу-
шене и ядене сега е ста-
нало по-либерално. На
челните места по стро-
гост доминират сканди-
навските страни и Из-
точна Европа. В друга-
та крайност Германия
направи изключителния
подвиг, като получи
най-ниския резултат във
всичките четири катего-
рии на индекса, показ-

вайки най-либерален
подход.

Дванадесет държави
вече имат данъци върху
захарните напитки, ва-
риращи от пет евроцен-
та на литър в Унгария
до 30 евроцента в Ир-
ландия. Няколко страни
облагат и изкуствено
подсладени напитки.
Тринадесет държави
облагат течността за
електронни цигари
спрямо единадесет през
2019 г., като данъчните
ставки варират от шест
евроцента на милилитър
в Унгария до 30 евро-

цента във Финландия и
Португалия. Германия е
единствената страна в
ЕС, която може да бъде
определена като толе-
рантна към пушачите.
Предишните претенден-
ти Австрия и Чехия
въведоха драконовски
забрани за пушене през
последните години. Се-
демнадесет от тридесет-
те страни в индекса са
направили незаконно
използването на елек-
тронна цигара навсякъ-
де, където пушенето е
забранено. Шестнадесет
държави имат пълна или
почти пълна забрана за
реклама на електронни
цигари. България заема
по-либерален подход
към храната и алкохо-
ла, отколкото повечето
страни от Източна Ев-
ропа, но има твърда
позиция по отношение
на тютюнопушенето.
Забраната за пушене в
България е сред най-
тежките в Европа, без
изключения в барове,
ресторанти или работни
места и някои ограни-
чения на открито.
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Европа маха
КОВИД-ограничения
Отпадат карантините за българите в Италия и Румъния

Гласоподавателите в Чили избираха в неделя местна власт и членове на гражданската
колегия, която трябва да изработи новата конституция, одобрена на референдума през
октомври 2020 година. Тогава чилийците гласуваха за основен закон, който да бъде много
по-социален в сравнение с конституцията на кървавия диктатор Аугусто Пиночет, която
е в сила до днес. Заради КОВИД-пандемията сегашните избори се проведоха два дни

Настъпва летният сезон и
пожарите отново застрашават
горските райони на американския
щат Калифорния. На 15 май над
3000 декара изгоряха в района на
Топанга. Започнала е евакуация на
местното население

В Европарламента предлагат
враждебна стратегия към Русия

От 16 май за българите,
отиващи в Италия няма да
има задължителна каранти-
на, обявиха италианските
власти. Необходим е само
“зелен сертификат” за от-
рицателен тест за КОВИД,
направен до 48 часа преди
влизането в страната. Ка-
рантината остава в сила,
ако не бъде представен
тест. Изискванията не са в
сила за екипажи на транс-
портни средства, пътуващ
персонал и трансгранични
работници. При сходни
условия нашенци ще влизат
и в Румъния: документ за
ваксина или отрицателен
тест, направен до 72 часа
преди качване в превозно-

Комисията по външни отношения
на ЕП публикува проект на доклад,
който отразява няколко основни прин-
ципа за изграждане на отношенията
между ЕС и Русия.

Принципът на “подкрепа за демо-
крацията” предполага противопоставя-
не на “рускоезичната пропаганда”. За
целта на ЕС се препоръчва да създаде
денонощен телевизионен канал. Също
така на Европа се препоръчва да обсъ-
ди възможното непризнаване на резул-
татите от изборите за Държавната
дума на Русия, които ще се проведат
през септември. Ако Москва започне
демократични промени, в замяна ще
получи предимства. Те включват об-
лекчаване на визовия режим, стратеги-
ческо партньорство и инвестиционни

то средство, с което ще се
пътува.

Същевременно Чехия
отваря границите си за вак-
синирани туристи от 6
държави, сред които Авст-
рия, Германия, Полша, Сло-
вакия, Словения и Унгария.
Условието е да са получи-
ли поне една доза най-мал-
ко 22 дни преди пристига-
нето. Министърът на
външните работи Якуб
Кулханек посочи, че дори
унгарците, предпочели ру-
ската и китайската ваксина,
ще бъдат допускани в стра-
ната, предаде ТАСС.

Нидерландия е още една
държава, която смекчава
ограниченията. Холандци-

те могат да посещават ре-
дица страни, включително
бившите си колонии. Важ-
ното е Хага да не е обяви-
ла “код оранжево” за дру-
гите държави.

Свободното пътуване е
стимул повечето хора да се
ваксинират. Франция до-
стигна 20 млн, получили
поне една доза. Значително
е намалял броят на новоза-
разените и пациентите в
интензивните отделения.
Очаква се разхлабване на
мерките, сред които отва-
ряне на баровете и ресто-
рантите.

В редица страни стиму-
лират хората да се вакси-
нират по необичаен начин.

В Русия дават сладолед след
инжекцията. В САЩ пред-
лагат не само безплатни
хамбургери, пържени кар-
тофи и понички, но и биле-
ти за спортни събития. В
щата Охайо, в продължение
на месец ще раздават по 1
млн долара на седмица. По-
бедителите, които ще се
определят при томбола,
трябва да са пълнолетни
жители на щата и да са по-
лучили поне първа доза. В
някои барове в Израел раз-
дават безплатно пици и
бира, а сред младите се ра-
зиграват таблети, ако заве-
дат родителите си или чо-
век над 50 години да се вак-
синира.

СНИМКИ БГНЕС

програми. Предлага се също към Ру-
сия да се приложи стратегията за раз-
витие “Източно партньорство”, която
ЕС вече прилага към бивши съветски
републики.

За “защита на демокрацията по све-
та” авторите на проекта съветват ЕС
да се обедини със САЩ и да въведе
съвместни мерки за санкциониране на
Москва и за подкрепа на опозицион-
ните активисти. Чрез принципа “демо-
крацията на първо място” трябва да се
убеди Москва да спазва правата на
човека и да гарантира провеждането
на честни избори.

Друг принцип е за “ограничаване
на руската агресия”, като комисията
предлага ЕС, НАТО и други партньо-
ри да окажат натиск върху Русия, за

да върне “окупираните територии” на
Украйна.

Препоръчва се да се започне със
спирането на проекта за газопровод
“Северен поток-2”.

Ако Русия продължи своята “агре-
сия”, авторите на доклада съветват да
се обмисли възможността тя да бъде
изключена от платежната система
SWIFT и да се намали зависимостта на
Европа от руските доставки на въгле-
водороди.

В събота Русия обяви списъка на
недружелюбните страни, в който по-
паднаха само САЩ и Чехия. Преди
това руските медии твърдяха, че в
списъка влизали също Великобрита-
ния, Полша, Румъния, трите прибал-
тийски държави и България.

Войната в Мианмар
продължава

Армията на Мианмар се сража-
ва с части на местни въоръжени
сили в северозападния град Миндат
в опит да потуши въстанието,
предадоха агенциите. Хунтата на-
ложи военно положение в 20-хиляд-
ния град Миндат, щата Чин, но
военният конфликт свидетелства
за нарастващия хаос в Мианмар.
Редица местни военни групировки,
създавани по етнически признак,
заплашиха преди време хунтата, че
ще започнат военни действия срещу
нея, ако тя не прекрати протести-
те заради преврата й от 1 февруари
и не възстанови гражданското уп-
равление.

Болсонаро си
спасява рейтинга

Крайнодесният президент на
Бразилия Жаир Болсонаро поде
кампания с най-твърдото си ядро
в отговор на спадналата му попу-
лярност и критиките за справяне-
то с пандемията, която отне
живота на над 430 000 души, съоб-
щава “Дойче Веле”. Заради рекорд-
но ниския си рейтинг от 24% и
исканията за негов импийчмънт,
подкрепян от 50% от населението,
той организира акции в своя под-
крепа в големите градове в стра-
ната. Болсонаро се обяви и срещу
електронното гласуване, което
според него ще доведе до фалши-
фициране на изборите догодина.
Според наскоро проведена анкета
бившият президент, левият Лула
да Силва е фаворит за победата
през 2022 г.

Левият кандидат за президент на
Перу Педро Кастийо по време на
предизборната обиколка в
столицата Лима. След първия кръг
на изборите той убедително
водеше на крайно дясната
кандидатка Кейко Фухимори,
обвинявана в корупция. Тя е и
дъщеря на диктатора Алберто
Фухимори. Но според последните
проучвания разликата между
двамата намалява
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Ракетната война между
ХАМАС и Израел ескалира
За няколко часа от Газа бяха
изстреляни 120 ракети, в отговор
бяха атакувани местни лидери

СНИМКА БГНЕС

Пропалестинска демонстрация пред генералното консулство на Израел в Лос Анджелис

В събота срещу неделя ес-
калира ракетната война между
палестинските радикали от дви-
жението ХАМАС И Израел.
Палестинските радикали от сек-
тора Газа изстреляха след 20
часа в събота най-малко 120
ракети срещу израелски градо-
ве, като 55 от тях са изстреля-
ни за няколко часа след полу-
нощ в неделя. 11 от ракетите
паднаха в самия крайморски
анклав Газа, а десетки бяха
прихванати от ПРО на Израел,
съобщи израелската армия.

В отговор израелската авиа-
ция хвърли най-малко 100 бом-
би върху подземни структури
и бункери на ХАМАС в цент-
ралната и северната част на
Ивицата Газа, съобщиха мест-
ните медии. В събота вечерта
Израел извърши ракетна атака
срещу дома на лидера на поли-
тическото бюро на ХАМАС
Яхия Синвар. Сградата е раз-
рушена, не се съобщава дали
Синвар е бил в нея, твърди те-
левизия “Ал Арабия”. Израел-
ски изтребители унищожиха и
дома на Халил ал Хай, зам-ръко-
водител на политическото
бюро, което контролира Иви-
цата Газа. Бойната авиация на
Израел разруши и сградата на
министерството труда в Газа,

сериозни щети са нанесени и
върху социалното министерст-
во и негови складове, съобщи
палестинското издание “Сава”.

В неделя пресслужбата на
израелската армия публикува
списък с три дузини имена на
видни фигури от радикалните
движения ХАМАС и “Ислямски
джихад”, които бяха ликвидира-
ни в хода на последните опера-
ции по въздуха. На 13 май изра-
елски самолети удариха дома на
шефа на политическото ръковод-
ство на ХАМАС Исмаил Ха-
ния, който не е бил в сградата.

Над 170 палестинци заги-
наха, включително 40 деца, и
1200 бяха ранени от започна-
лите в понеделник ракетни ата-
ки на Израел срещу Газа,
твърди здравното министерст-
во на анклава. Израел на свой
ред многократно обясняваше,
че основната цел на нападени-
ята са лидерите на ХАМАС,
както и сгради, където се
съхранява военна техника или
от които се предприемат ата-
ки срещу Израел.

Според съобщенията от 10
май насам от Ивицата Газа
срещу Израел, са изстреляни
около 2900 ракети, като 1150
от тях са били прихванати от
системата за ПРО, а над 400

са паднали на територията на
анклава, без да преминат гра-
ницата. В отговор израелските
военни удариха около 700 во-
енни цели на радикални орга-
низации в палестинския анклав.
Най-малко 10 израелци, вклю-
чително две деца, са убити при
атаките на ХАМАС.

Отделно в Израел бяха аре-
стувани 15 души за участие в
безредици и нападения срещу
полицаи и цивилни лица в
Ерусалим и шестима в град
Лод. У арестуваните в този

град бяха открити бомби и
други опасни материали.

Междувременно външните
министри на ЕС се събират
извънредно на 18 май заради
ескалиращия конфликт между
Израел и палестинците, съобщи
първият дипломат на общност-
та Жозеп Борел. Германският
външен министър Хайко Маас
смята, че Израел има право да
се брани от ракетните обстрели
на ХАМАС. “Израел има право
на самозащита, за да защити
народа си от ракетния терор от

страна на ХАМАС”, заяви той
пред в. “Билд ам зонтаг”.

В редица страни бяха орга-
низирани пропалестински де-
монстрации. При такава проява
пред израелското посолство в
Лондон бяха ранени деветима
полицаи. Най-малко 22 000 души
взеха участие в такива акции в
различни градове на Франция.
Задържани са 51 души, 44 от
които в Париж. Митинги в под-
крепа на Палестина бяха прове-
дени в Ню Йорк и канадския
град Монреал.

Полковникът от американските космически сили Матю Ломейер беше
отстранен, след като публично изрази мнението си, че идеите на марк-
сизма стават все по-често срещани сред американските военни. Това
съобщи телевизия Си Ен Ен. Като гост в едно от предаванията Ломейер
разказа на домакина за своята книга, чиято основна идея се свежда до
факта, че марксистката идеология завладява умовете на военните. “Пре-
ди около 10 месеца видях концепции, които според мен са фундаментал-
но несъвместими и противоречат на това, което Америка беше, е и
трябва да бъде. Тя не беше широко разпространена в социалните медии
или в цялата страна през последната година, но се разпространи сред
военните на Съединените щати. И аз осъзнах, че тези понятия имат
марксистки характер”, цитиран е Ломейер от Си Ен Ен. Впоследствие
полковникът бе освободен от командването на своето подразделение.

Киев минирал близо до градове в Донбас Свърши примирието
в Южен Афганистан

Непризнатата Донецка народна ре-
публика (ДНР) обвини украинските сили
за сигурност, че увеличават броя на мин-
ните полета, които застрашават живота и
здравето на цивилните, предаде РИА
Новости. Говорител на Народната мили-
ция на ДНР каза пред журналисти, че
украинските сили за сигурност са поста-
вили общо 270 мини в районите на гра-
довете Маринка и Богдановка. “Отбеляз-
ваме минирането на района с противо-
танкови мини в непосредствена близост
до обществени пътища и жилищни райо-
ни, в районите на Маринка и Богдановка
врагът е монтирал 270 мини”, каза пред-
ставител на Народната милиция на ДНР.

В същото време украинските сили
за сигурност изстреляха мини срещу
село Широка балка в покрайнините на
Горловка, съобщи представителството
на ДНР в Съвместния център за кон-
трол и координация на примирието.
“Изстреляни са 10 мини калибър от 82
милиметра.

Горловка, разположена на контактна-
та линия, на 40 километра северно от
Донецк, редовно се обстрелва. Преди
началото на конфликта в града са живе-
ели около 250 000 души, работили са
машиностроителен завод и химически
завод “Стирол”, които са спрели с избу-
хването на военните действия в Донбас.

С края на свещения за
мюсюлманите празник
Байрам, приключи трид-
невното примирие между
талибаните и афганистан-
ските правителствени
сили. Бойните действия в
размирната южна провин-
ция Хелманд бяха възоб-
новени на 16 май, съоб-
щиха официални предста-
вители. Има сблъсъци в
покрайнините на столица-
та на Хелманд, където се

наблюдават интензивни
боеве, откакто САЩ за-
почнаха окончателното из-
тегляне на войските си на
1 май, каза говорител на
афганистанските военни.
Той съобщи, че бойци на
талибаните са нападнали
пунктовете за сигурност в
покрайнините на Лашкар
Гах и други области, а
най-малко 12 души са уби-
ти в джамия близо до Ка-
бул при взрив на бомба,

потвърдиха от “Ислямска
държава”.

Китай смята, че ООН
е способна да осигури мир
и стабилност в страната
след прибързаното изтег-
ляне на американските
войски от региона. Пекин
призовава също страните-
членки на Шанхайската
организация за сътрудни-
чество (ШОС) да помог-
нат за омиротворяването
на Афганистан.

Армения контролира спорен
с Азербайджан район

Полковник от САЩ уволнен
заради марксистки идеи

Арменските въоръжени
сили контролират покрайни-
ните на Черно езеро в района
на арменският град Сюник на
границата с Азербайджан, до
които азербайджанските воен-
ни бяха стигнали на 12 май,
заяви арменският вицепреми-
ерът Тигран Авинян.

Министерството на от-
браната на Армения съобщи
в сряда, че азербайджанските

въоръжени сили са се опита-
ли да извършат определена
работа “за изясняване на гра-
ниците” в един от гранични-
те участъци в района на
Сюник. В същото време ми-
нистерството не уточнява
каква конкретна работа е
била извършена от азербайд-
жанските военни. Инци-
дентът на границата бе обсъ-
ден в сряда от руския външен

министър Сергей Лавров и
и.д. външен министър на
Армения Ара Айвазян. Пре-
ди това в телефонен разговор
арменският премиер Никол
Пашинян информира руския
президент Владимир Путин
за създалата се обстановка и
поиска от Русия военна по-
мощ за разрешаването на
възникналата ситуация.

В събота вицепремиерът
публикува във Фейсбук своя
снимка пред язовир, заявявай-
ки, че е заснет от Черното
езеро. Потребителите изрази-
ха съмнение, че снимките са
направени там.



ОБЩЕСТВО 2021ОБЩЕСТВО8 ПОНЕДЕЛНИК
17 МАЙ

ДАТАТА

17
МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ДЕТСКИЯ ТЕЛЕ-

ФОН НА ДОВЕРИЕТО. Отбелязва се от 2007 г.
по инициатива на
Международното
обединение на дет-
ските телефони на
доверието (СНI),
официално призна-
то от Комитета на
ООН по правата на децата. Идеята за детския
телефон на доверието е на проф. Джеро Били-
мория от Института за социални науки (ТISS) в
Мумбай, Индия. През юни 1996 г. тя създава без-
платен телефон на доверието, на който добро-
волци помагат на деца в нужда, обадили се за
помощ. Международното обединение на детски-
те телефони на доверието е основано през 2003
г. в Амстердам, Холандия.

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА БОРБА С ХИПЕРТОНИЯ-
ТА. Отбелязва се от 2005 г.
по инициатива на Светов-
ната лига по хипертония.
Целта е да се повиши ин-
формираността на общест-
вото за заболяването, а от-
там - и за превенцията.

ДЕН НА БЪЛГАРСКИЯ СПОРТ. Професиона-
лен празник на работе-
щите в сферата на
спорта. На 17 май 1894
г. в София пристигат
първите учители по
физическо възпитание
от Швейцария. Тяхната
мисия е да положат ос-
новите на спорта в
страната ни след Освобождението. За първи
път швейцарците внасят футболни топки и раз-
лични уреди за гимнастика. Те основават и ем-
блематичната гимнастическа организация
“Юнак”.

1846 - ПАТЕНТОВАН Е САКСОФОНЪТ. Изоб-
ретен е от белгиеца Адолф Сакс,
живял в Париж през ХIХ в. - вир-
туоз, владеещ няколко инструмен-
та. Идеята му била да създаде
универсални инструменти за то-
гавашните духови оркестри като
естествена връзка между дървени
и медни духови инструменти. Сак-
софонът е конструиран през 1841
г. и се използва главно във военни-
те духови оркестри. През 20-те
години на ХХ в. навлиза в джазова-
та и танцовата музика.

1956 - БЪЛГАРИЯ СТАВА ЧЛЕН НА ЮНЕС-
КО. Организацията на
обединените нации за
образование, наука и
култура е създадена през
ноември 1945 г. в Лон-
дон като една от чети-
рите “големи” специали-
зирани организации на
ООН. В Списъка на световното наследство са
културни и природни паметници от България -
Мадарският конник, Боянската църква, Казанлъ-
шката гробница, Старият град на Несебър, Рил-
ският манастир, Скалната църква в Иваново,
Тракийската гробница в Свещари, Национални-
ят парк “Пирин”, Резерватът Сребърна.

1991 - ОФИЦИАЛЕН РОЖДЕН ДЕН НА ИН-
ТЕРНЕТ. Тим Бърнърс-Лий
представя продукта си в
научна комисия в Европей-
ския център за ядрени из-
следвания (CERN). Англий-
ският физик и компютъ-
рен специалист е осново-
положник и създател на World Wide Web (WWW).
Днес е Световният ден на информационното
общество. Отбелязва се от 2006 г. по решение
на ООН.

Цугцванг

Държавният монопо-
лист “Булгаргаз” умело
използва политическото
безвремие и реши да ни
подготви за поредния
ценови шок, който се
задава от началото на
юли. Тогава може да има
връх в цената на газа,
какъвто не е имало от
година и половина. Ми-
налата седмица газовото
дружество обяви, че
очаква 44,72 лева за ме-

гаватчас. Така цената
минава стойността от
първото тримесечие на
2020 г., преди договорът
с “Газпром” да бъде про-
менен и да се обяви ис-
торическото поевтиня-
ване с 40% от 1 април.
Тогава мегаватчас стру-
ваше 44,04 лева. Спрямо
драстичното поевтиня-
ване тогава, когато
стойността падна на
25,20 лв. за мегаватчас,
сегашната прогноза за
поскъпване на синьото
гориво 1 юли е със
77,46%.

Краткият 45-и парла-
мент все пак успя да из-
слуша шефа на КЕВР за
цените на електро- и
топлоенергията. Тогава
депутати предупредиха
за цъкащата енергийна
бомба. Повечето топло-
фикации в страната за-
явиха пред регулатора

искания за двуцифрен
скок на цените от 1 юли.
Най-голямата топлофи-
кация - столичната, иска
парното и топлата вода
да поскъпнат с 15%. За
рекордно поскъпване
настояват топлодостав-
чиците в Габрово - със
138%, във Велико
Търново - със 71%, в
Перник - с 61%. При
електроенергията заяве-
ното от топлофикации-
те поскъпване е още по-
сериозно. До края на
юни топлофикационни-
те дружества със сигур-
ност ще поискат и
допълнителни увеличе-
ния заради устремното
поскъпване на природ-
ния газ, доставян от
“Булгаргаз”. Оказва се
обаче, че поскъпването
на тока и парното ще
зависи най-много от це-
ната на въглеродните

емисии. При прогнози-
рани 22 евро за тон, те
вече струват до 50 евро.
С новата  методика, по
която вече се определя
цената на парното и то-
плата вода за година на-
пред, се създават големи
дисбаланси, които още-
тяват потребителите.
Само за година “Топло-
фикация София” е при-
брала 22 милиона лева
повече от своите потре-
бители.

Оформя се ситуация
цугцванг. Не се очерта-
ва полезен ход. Няма да
мине без поскъпване на
тока и парното, но це-
ните трябва да се пипат
точно в навечерието на
предсрочните избори.
Кой ще се реши да го
направи? Да му мисли
шефът на КЕВР, който
отдавна трябваше да е
напуснал поста.

Евгени ГАВРИЛОВ

Път за хората

От първите дни на
служебния кабинет се
видя, че правителството
на Борисов e заложило
социални бомби, които
гърмят една след друга.
Едно от първите нови
решения бе съдбата на
50-те лева за пенсионе-
рите, които предишното
управление бе осигури-
ло само досега. Добав-

ката ще остане до края
на мандата на служебния
кабинет. Но има още
много социални и ико-
номически проблеми и
срокът за противодейст-
вието изтича - и то при
невъзможност за актуа-
лизация на бюджета. С
антикризисните мерки
досега според работода-
тели не се е давало, а се
е вземало от икономика-
та. С една дума - безре-
зултатно са харчени
пари. От КТ “Подкрепа”
са оптимисти за начина,
по който синдикатите
ще работят със служеб-
ния кабинет. От конфе-
дерацията уверяват, че
ще намерят път един към
друг. Мерките трябва да
продължат с повече за-
ложена справедливост.
Колкото до минимална-

та заплата, Димитър
Манолов смята, че няма
как да се стигне до вари-
ант работодателите да я
определят едностранно.

Една от задачите на
служебното правителст-
во е да установи реално-
то финансовото дередже
на държавата - извън
фанфарите на Борисов за
макроикономическата ни
стабилност. Новият ка-
бинет трябва да прецени
как и кои от социално-
икономическите мерки
да продължат и занапред
- някои са осигурени от
предишната власт до май,
други - до юни. Приори-
тет трябва да е най-важ-
ното - хората.

Новият социален ми-
нистър Гълъб Донев пое
поста с обещанието, че
мерките, които са ефек-

тивни и работят добре,
ще продължат да се при-
лагат, а тези, които имат
нужда от подобрения,
ще се коригират. Основ-
на задача и проблем пред
служебния министър
остава възстановяването
на заетостта и квалифи-
кацията на работната
сила, за да могат безра-
ботните по-бързо и лес-
но да бъдат устройвани
на работа.

На старта на летния
сезон трябва спешно да
се реши каква ще е под-
крепата за туризма като
един от най-пострадали-
те от коронакризата сек-
тори. Служебните мини-
стри наистина трябва да
намерят път един към
друг със социалните
партньори. Път в името
на хората.

Ева КОСТОВА

Други вече плакаха
От стр. 1

За кого плачат герба-
джиите - за шефките на
НАП и на Агенцията по
инвестициите. За онези с
големите заплати и
съмнителните постиже-
ния. Всъщност, добри са
им постиженията - без-
прецедентен теч на дан-
ни, срив на приходи от
данъци, изключително
малко привлечени средст-
ва и безброй скандали.
Но пък явно умеят да се
крият под чадъри, поли-
тически. ГЕРБ плачат и
за отстранения шеф на
митниците, както и за

главния секретар на
МВР. Георги Костов и
Ивайло Иванов също не
блестят с перфекцио-
низъм. Май след всеки
скандал Костов е трудо-
устрояван на ново слад-
ко място, на което да
прилага схемите си.
“Малкият ланец” пък се
издъни с осигуряването
на сигурността по време
на летните протести, а
освен това така и не
изпъкна с някакви чутов-
ни управленски и охрани-
телни способности. Ама
ГЕРБ плачат. Защото тези
позиции им осигуряваха
безпрепятствено въртене

на схеми, опции за при-
тискане на “непослушни-
ци”, варианти за изнудва-
не и натиск. А те се
възползваха максимално.
Даже не смекчаваха уда-
ра с ботуша си, поне с
привидна куртоазия. За-
това плачат, а не защото
някой прави нещо, което
и те са вършили.

Когато си политичес-
ко назначение, трябва да
си готов да бъдеш и по-
литическо уволнение.
Място за сръдни няма.
Ако си чак такъв експерт
и специалист, няма защо
да се притесняваш - все
ще ти предложат пози-

ция, на която да докажеш,
че не си политическа “ка-
линка”.

Време беше някой да
разплаче ГЕРБ. Важното
е обаче тези, които заме-
стват отстранените, да са
читави. Можем само да
стискаме палци да плачат
само тия, дето разплак-
ваха нас. И държавата
най-сетне да тръгне на-
пред и да спре да копае
дъното с некомпетентни
и арогантни шефчета.
Стига сме плакали, вре-
ме е да сме доволни от
тия, дето ни управляват.
Затова мислете, като
дойде време за избори.
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Само който не е бил на ек-
спедиция с археолози, не знае
каква е тръпката на открива-
телството. Само човек, прези-
ращ учените и историческото
наследство на страната си,
може да заяви като Бойко Бо-
рисов - нали помните: “При-
бирайте си керемидите и да
ви няма”. Само че Борисов си
отиде от властта, а археоло-
гическите открития остават да
радват поколенията.

Миналата седмица учени-
те от Националния археоло-
гически институт с музей при
БАН отбелязаха с междуна-
родна онлайн конференция
20-ата годишнина от откри-
ването на уникалната тракий-
ска гробница при хасковско-
то село Александрово. Мно-
го изследвания са направени
в годините, след като видният
археолог Георги Китов в края
на 2000 г. се спусна през про-
копана от иманярите шахта,
откри гробницата и неверо-
ятните стенописи в нея...
Него самият вече го няма, но

Трудната съдба на
един велик паметник
Преди 20 години бе открита Александровската гробница

от нашия... Като светнахме с
фенерчетата, видяхме стено-
писите. Разбрахме къде сме
попаднали. Рисувана гробни-
ца не се намира не само във
всеки сезон, не се намира във
всеки живот.”

Сетне започна истинско
ратничество за опазването на

делото му живее свой живот.
Била съм в няколко експе-

диции на Китов, но към Алек-
сандровската гробница имам
особен сантимент. Не само
заради битките срещу крити-
карите, които наказаха архе-
олога, че проникнал на своя
глава, без разрешение за про-
учване, в древното архитек-
турно съоръжение. Ето как-
во разказва Диана Димитро-
ва - спътницата на Китов в
живота и професията:

“Храмът-гробница в Алек-
сандрово бе открит на 17 де-
кември 2000 г. Това бе в по-
следния работен ден на екс-
педиция ТЕМП. Работихме на
две много малки могили по
трасето на автомагистрала
“Марица”, непрекъснато има-
ше непрогледна мъгла като
кисело мляко. Това беше
първият и единствен слънчев
ден, в който можехме да се
огледаме наоколо. Видяхме
могилата Рашова чука и на
нея - изхвърлена почва от
съмнителен изкоп. Отидохме
към изкопа няколко души и
установихме, че изхвърлена-
та почва е от голяма иманяр-
ска шахта. Намерихме начин
да слезем в нея надолу и
запълзяхме с краката напред,
докато попаднахме в един
свят, който е много различен

давна трябваше да е просла-
вена като страна на богато
културно наследство, да е
опасана с маршрути на кул-
турно-историческото наслед-
ство и да привлича хиляди
специално заинтересовани от
такива екскурзии туристи от
цял свят. Уви, такива марш-
рути имаме, но те и днес са
по-скоро инцидентни хрумва-
ния на някои туроператори,
отколкото осъзната държав-
на политика.

Александровската гробни-
ца е датирана към IV в. пр.
Хр. Състои се от дълъг почти
15 метра коридор и две каме-
ри с ниски входове - пра-
воъгълна и кръгла. Учените
смятат, че постройката е иг-
рала ролята на хероон - храм-
мавзолей. Вътре има ритуал-

портрети от онази епоха до-
сега няма.

Днес в автентичната Алек-
сандровска гробница не се
допускат посетители. По вре-
мето на министър Стефан Да-
наилов до нея бе изграден
Музей на тракийското изку-
ство в Източните Родопи.
Комплексът бе изграден със
средства от японското прави-
телство по неговата програ-
ма за безвъзмездна помощ в
областта на културата. Цент-
рално място заема копие на
гробницата, изработено едно
към едно спрямо оригинала
от Владимир Цветков, проф.
Валентин Тодоров, Григори
Григоров и Елица Цветкова.
В сградата е експонирана и
сбирка от забележителни ар-
хеологически находки от Из-
точните Родопи и Сакар.
Сред тях е златно съкровище
от 4500-4000 г. пр. Хр. Наки-
тите напомнят много предме-
тите от Варненския некропол
и се смята, че са най-старото
обработено злато в света. Тук
има и лаборатория за консер-
вация и реставрация.

А до гробницата през
2010 г., две години след кон-
чината на Георги Китов, бе
поставен негов барелеф.
Поне там! Понеже в София
няколко години Инициативен
комитет се опитваше да по-
стави паметник на археолога,
открил десетки тракийски па-
метници като гробницата в
Жаба могила при Стрелча,
комплекса край Старосел,
златната маска на тракийски
владетел, гробницата на Севт
III и бронзовата глава в моги-
лата Голямата Косматка край
Шипка. Автор на паметника
щеше да е Величко Минеков.
Е, не можахме да се пребо-
рим с бюрократите от столич-
ните институции...

СНИМКИ АВТОРКАТА

Георги Китов

“Автопортретът” на майстора

Велиана ХРИСТОВА

паметника. Имаше едни непо-
харчени пари, дадени от аген-
ция “Пътища” за проучване
по магистралата, искахме те
да се използват за първа кон-
сервация на гробницата, коя-
то е безценен паметник от
световно значение. Но поне-
же тя била встрани от трасе-
то, не разрешиха. После пък
бях съпричастна към борба-
та да се опазят, да се консер-
вират и реставрират тракий-
ските стенописи в гробница-
та, да се спрат едни миньор-
ски изкопи с тежки машини,
които ги застрашаваха. Ус-
пяхме временно - все пак ги
изкопаха, без изобщо да се
допитат до специалистите. И
тогава, и още повече днес -
когато заради пандемията ту-
ризмът загива, мисля каква
безумна държава сме. Наши-
те земи са толкова богати на
история, че където копне чо-
век, излиза археология, която
свидетелства за цивилизации
от праисторията до късното
Средновековие. България от-

животни, растителни и геоме-
трични мотиви, дори жертво-
приношение на бик. Случай-
ността ме свърза с изумите-
лен и наистина уникален еле-
мент от тази украса. Намис-
лих да правя репортаж от
това място, нащраках десет-
ки снимки и потеглих за Со-
фия, а по пътя установих, че...
фотоапаратът не е работил.
Срам. Е, върнах се обратно -
по това време археологичес-
кият екип нямаше още диги-
тални апарати. Направих
снимките наново и оставих
всичко при Китов. След ня-
колко дни той ми звънна не-
надейно един следобед и с
особен глас рече: “Ела ведна-
га в института”. Тънех в до-
гадки по пътя, но не можех
да си представя какво е ста-
нало. Оказа се, че на две от
снимките, точно срещу входа
на кръглата камера, в черве-
но боядисания пояс по стена-
та, се вижда изрисуван с ос-
трие профил на лицето на
млад мъж и над него надпис с
гръцки букви. По-късно проф.
Василка Герасимова разчете
надписа като Кодзимасес
Хрестос, като Кодзимасес е
име от тракийски произход, а
Хрестос означава майстор -
т.е. Кодзимасес Майстора.
Явно “зографът” е оставил
своя автограф на произведе-
нието си. Случайността на-
прави така, че уникалният
“автопортрет” се видя на мо-
ите снимки! Той бе публику-
ван за пръв път в ДУМА.

Според Китов портретите
на личности в античността са
изключителна рядкост. А
един от първите сред древни-
те владетели, който е поискал
да бъде моделиран профилът
му върху монети, е тракий-
ският цар Севт III (края на IV
в. пр. Хр.). Но данни за авто-

но легло от масивни камъни,
според археолозите то е било
застилано с плат или кожа, а в
двата му тесни края са били
монтирани каменни “възглав-
ници”. Според Георги Китов
погребалните ложета в тра-
кийските гробници са били из-
ползвани за религиозни цере-
монии, свързани с орфически-
те мистерии. Тази при Алек-
сандрово е единствената, коя-
то по красота и украса съпер-
ничи на знаменитата Казанлъ-
шка гробница. Само че докато
за паметника при Казанлък и
до днес специалистите спорят
тракийски или гръцки майсто-
ри са зографисали стените,
при Александрово спор няма
- фреските по стил, сюжет и
изпълнение са тракийски.

Най-богати са стенописи-
те в кръглата камера, разпо-
ложени в шест пояса с раз-
лична широчина. Сцените
изобразяват всекидневието на
тракийската аристокрация,
облеклото, заниманията им,
ловни сцени, домашни и диви
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Новите френски
„писма от фронта”
Може ли Мишел Барние да се окаже
победител в двубоя Макрон - Льо Пен?

Мирослав ПОПОВ

Мъчително бе приемането на Зако-
на за защита на републиканските цен-
ности, неофициално определян като за-
кон срещу ислямисткия сепаратизъм.
Това е главното, което се случва в
днешна официална Франция. Страната
е на по-малко от година до президент-
ските избори, които ще са емблема-
тични за Петата република и ще по-
влияят на политиката в цяла Европа.

Преди две години, в навечерието
на евроизборите, Емануел Макрон се
обърна с отворено писмо до народите
на Европа. Тогава той обяви война на
европейските популисти, националис-
ти, авторитаристи, тоталитаристи и
фашисти. Които подобно на зловещия
Владимир Путин и турския президент
Ердоган искат “да разрушат ЕС”. В то-
гавашния апел на Макрон брюкселски-
те институции имаха статут на пре-
потвърдена свещеност. Животът пока-
за, че истината е по-различна.

Миналата есен, няколко седмици
преди обезглавяването на учителя, пре-
зидентът Макрон даде точна диагноза
на днешния радикален ислям. Той от
години работи с тинк-танка “Инсти-
тут Мишел Монтен”. Търси рациона-
лен отговор на тежките въпроси на
епохата. Именно там от доста време
се разработва проблематиката за
“френския ислям”.

Възможен ли е

„Ислям с цветовете
на Франция”

 Френските военни - не само офи-
церите от запаса, реагират срещу за-
кона, който идейно-политически би
трябвало да им е доста близък. Обви-
нението е директно срещу Макрон и
произтича от среди, които са най-мал-
кото поддръжници на усилията на пре-
зидента да преподреди френския ис-
лям съобразно принципите на репуб-
ликата. Излязоха второ армейско и
трето писмо, подписано от висши по-
лицейски чинове - повечето пенсионе-
ри. Те продължават да бият тревога за
назряващата опасност от гражданска
война: “Франция е в опасност - държа-
вата е заплашена от разпад”. Общото
между трите писма е убеждението, че
“оцеляването на Франция е заложено
на карта” след направените недопус-
тими отстъпки пред ислямизма. И точ-
но тук трябва да се разгърне френски-
ят национален и общоевропейският де-
бат. Има няколко десетки конкретни
въпроси, които следва да се решат не-
забавно. По част от тях още в първо-
началния документ на Макрон имаше
удачни позиции. Да се забранят обид-
ните предбрачни прегледи за девстве-
ност; да се премахне шарлатанската

практика деца да се освобождават от
задължително училищно образование,
като родителите ги задържат за “до-
машно” обучение. Най-често радикал-
но-ислямистко. Да се спре практиката
да се привличат външни (задгранични)
преподаватели в ислямските училища.
Учителите в националните училища
трябва да владеят националния език.
Оказа се, че ислямистите имат солид-
но лоби във върховните институции.

Десетки хиляди французи одобри-
ха писмата, публикувани в крайно дяс-
но списание, и се присъединиха към
призивите. Писмата бяха осъдени от
френското правителство, но похвале-
ни от десните политици. Трите писма
по същество очертават нова политиче-
ска рамка на “ислямската политика”
на френската държава. Това е друго,
“алтернативно” разбиране за дневния
ред на френското общество и държава.
Центърът на обществения дебат се
премести по посока радикалния ислям
и от тук - към проблемите на мигран-
тите, “цветните” предградия, единст-
вото на държавата и провалящата се
“политика на интеграция”.

За френските военни ислямизмът не
просто е “под подозрение”. Той е по-
сочен като основен враг - вътрешен
враг на републиката. Патосът е неща-
дящ: Незачитане на нашата страна. Те
(ислямистите, радикалите от предгра-
дията) “мразят нашата страна и искат
нейното разрушаване”.

Френските власти междувременно
планират и отстраняването на близо
300 имами, обучавани в Турция, Ма-
роко и Алжир.

Призив за защита
на патриотизма

Призивите на униформените не са
“срещу исляма”, а срещу религиозния
сепаратизъм - т.е. срещу етно-религи-
озното самообособяване, трасиращо
растяща враждебност. Съставителите
на първите две писма се самоопреде-
лят като “Огнено поколение”, което
може да унищожи ислямизма. Става
дума за военно унищожаване на извра-
тена идеология, която се маскира като
религиозна доктрина.

За себе си казват, че са хора, отда-
ли най-хубавите си години, за да защи-
тят свободата на Франция. Обвиниха
политиците, че не виждат случващото
се. Заявяват, че са готови да се прине-
сат в жертва, за да унищожат на френ-

ска територия ислямизма. Винят Мак-
рон, че е направил недопустими
отстъпки пред ислямизма. Защитават
наказаните си другари от въоръжени-
те сили, че тяхната вина е само тази,
че са обичали страната си. Обявяват
се срещу “комунитаризма” - т.е. сре-
щу представата, че в държавата не
живеят граждани с равни права, а (ре-
лигиозни) общности, всяка от които
живее по своите закони. Именно “ко-
мунитаризма”, както го разбира Жак
Атали, е мирогледната, “нова” опора
на промалцинствената политика.

Военнослужещите обвиниха френ-
ските власти, че отстъпват пред исля-
мизма. В парламента първоначално за-
явените замисли на Макрон бяха се-
риозно редуцирани. Окастрянето и
обезсилването на идеите за реформи-
ране на френския ислям е дало тласък
на военните протести, които по нача-
ло в демократичните държави не са до-
пустими.

Примиреният Макрон
или примирена Франция?

Военните констатират, че властите
са изгубили контрол върху цели райо-
ни, например в Южна Франция. Едно-
временно екстремните “антирасисти”
воюват срещу “хегемонията на запад-
ната култура”. Историята на Запада
не може да се сведе до колониализъм
и расизъм. Американският експери-
мент с “животът на черните има зна-
чение” фактически води до антициви-
лизационни послания.

Не само във Франция, но и в цяла
Западна Европа се правят опити кри-
тиката на противозаконни ислямски
практики да се санкционира. Макрон
можеше да развие своята концепция
като виждане за европеизиране на ис-
ляма, като ясно разграничи неприем-
ливото, а международните структури,
които защитават правата на мигран-
тите, да признаят суверенните права
на националните държави сами да ре-
шават кого да допуснат на своя тери-
тория.

Обърканата
френска левица

Трите писма са публикувани в
крайнодясното списание “Вальорс ак-
тюел”. Те развълнуваха Франция. Ля-
вата част от френския политически
спектър обаче зае “изчаквателна пози-

ция”. В най-добрия случай това ще
доведе до електорална стагнация на ле-
вите сили. По-вероятно е да задълбочи
упадъка на френската левица. Тя про-
сто нямаше право да изостави полеми-
ката по най-острите проблеми на
днешна Франция като миграцията и
радикалния ислям да се затвори в дес-
ните политически пространства. Няма-
ше право да не реагира, когато по
френските площади новодошли миг-
ранти от други континенти скандират
“Франция не е за французите”. Ако се
викаше “не е само за французите!”,
мога някак да го разбера, но отрица-
нието на френската национална държа-
ва, както и на всяка друга европейска
национална държава, изисква
отхвърляне и противопоставяне.
Възраждането на френската левица
преминава през преоткриване на на-
ционалния поглед към проблемите на
глобализирания свят.

Ще бъде ли Льо Пен
отново „прескочена”?

Госпожа Льо Пен енергично под-
крепи заявените позиции във “воен-
ните писма”. Схвана ги като
продължение на собствената си по-
литика от последните 15 години. По-
литически зад нея стоят една четвърт
от френските избиратели. Според со-
лидно експресно изследване тезите от
писмата на военните се споделят от
58 на сто от френските граждани.
Идентификацията със заявените в пи-
смата позиции в някаква степен я пре-
допределя като по-вероятния побе-
дител на предстоящите президентски
избори догодина. Междувременно на
горната съдебна инстанция падна
осъдителната присъда срещу Мари
Льо Пен по абсурдно дело: тя бе
качила на сайта си снимки от кърва-
вите дела на радикални ислямисти от
ИДИЛ, за което я съдят, че е “пропа-
гандирала омраза”. Т.е. да режеш гла-
ви на пленени “неверници” не е голя-
мо прегрешение по “европейските
преценки”, но да го покажеш заснето
е “пропагандиране на омраза”. Сло-
вото на омраза възмущава, отврати-
телните убийства - не толкова. Важ-
ното е да се говори “правилно”. У
нас имахме идентичен случай с дела-
та срещу Магдалена Ташева, бивш
народен представител от “Атака”.
Осъдиха я по инсинуативни обвине-
ния за “слово на омраза” (“каниба-
ли”) в ефир. Тя показа запис на исля-
мист, който започва да яде черния
дроб на убития от него боец от ар-
мията на Башар Асад. “Възмутител-
но!”, каза нашето правораздаване -
не за действията на канибала, а за
излъчването на записа, дело впрочем
на западен журналист. После присъ-
дата падна. Въпросът е, че в т.нар.
дела за “слово на омразата” стават
странни неща - част от тях някак се
трансформират в “слово на любов
към убиеца”, особено ако е етничес-
ки или религиозно “различен”.

Ако изборите бяха тия дни, по-ве-
роятно щеше да е Льо Пен да победи
Макрон. Само че до изборния ден има
доста време. Тия дни Мишел Барние,
крупна фигура в европейската дипло-
мация, водил и преговорите за Брек-
зит, усъвършенства своята идейно-по-
литическа идентификация - “аз съм ев-
ропеец, но също и патриот”. Ако су-
перфакторите, които контролират на-
шия свят, са допуснали вероятността
президентът Макрон да загуби от Льо
Пен, съвсем възможно е в последния
момент да го “подменят” като канди-
дат-президент. Мишел Барние би могъл
да е съвсем естествен заместник.

Наскоро направеното неформал-
но предложение за пет години да се
въведе мораториум върху приемане-
то на мигранти в ЕС е не особено
реалистично, но полезно поне с ог-
лед нуждата от общоевропейски де-
бат за стесняване полетата на ради-
калния ислям.
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Зад това споделяне долавя-
ме болезнения стон на един
от най-значимите и влиятелни
сценаристи на “Новата вълна”
в иранското кино. За творец
от ранга на Джафар Панахи,
доказал пред света своя талант
и гражданска позиция от де-
сетилетия, да бъдеш с “върза-
ни ръце” пред камерата е бав-
на и мъчителна смърт. Забе-
лежете: това действие се раз-
вива в ХХI век в републикан-
ска държава! Коментарът е
излишен. Причината - ясна.
Темите, които бушуват в со-
циалното съзнание на после-
дователя на Абас Киаростами
(на когото е бил асистент при
снимането на известния филм
“Сред маслиновите дръвчета”,
1994 г.), бликат от несправед-
ливостта на заобикалящата го
действителност, което извик-
ва опасения сред управлява-
щите кръгове и те светкавич-
но реагират. Освен това той
открито се обявява срещу ре-
пресиите, осъждайки смърт-
ното наказание. Често се
застъпва за свободата на ки-
нотворците...

След пореден конфликт с
ислямското правителство, раз-
вил се в течение на няколко
години, филмите му “Кръгът”
(2000) и “Пурпурно злато”
(2003) се оказват под строга
забрана. Първият е удостоен
със “Златен лъв” на МКФ във
Венеция и обявен за филм на
годината от ФИПРЕССИ на
фестивала в Сан Себастиан. В
него проблемът за липсата на
избор в живота и ограничена-
та свобода на жените в съвре-
менното иранско общество е
изведен до абсурд чрез съдби-
те на няколко главни героини,
обезумели от нещастие, лута-
щи се в безизходицата, с един-
ствената “вина”, че са жени. С
аскетичен диалог и бавен, на-
ситен с напрежение ритъм
режисьорът разкрива измере-
нията на тази покъртителна
житейска драма.

“През целия си живот чо-
век се бори да разшири прим-
ката, която се затяга около него
- споделя той, представяйки

Иранското кино се стреми
да върне човека към човешкото
Искам само да създавам филми. Не мога да пропилея живота си
с „вързани ръце” пред камерата, казва уникалният иранец Джафар Панахи,
който бе удостоен с Наградата на София на 25-ия „София филм фест”

Олга МАРКОВА,
доктор на кинознанието

творбата си. - Но когато тя е
прекалено тясна, трябва да по-
ложи изключителни усилия, за
да запази човешката си
същност...”

През 2010-а властите аре-
стуват Панахи в дома му (за-
едно с неговата съпруга и
дъщеря му, както и с 15 техни
гости), докато тайно снима ки-
нотворба за неуспешния бунт
на “Зеленото движение” в
Иран предишната година. Три
месеца по-късно е освободен
след международни протести
и гладна стачка. Но за крат-
ко... Обвинен за “пропаганда
против Ислямската републи-
ка”; в “опит за престъпление
срещу националната сигур-
ност”, тъй като е възнамеря-
вал да заснеме документален
филм за масовите протести
след президентските избори
през 2009-а, той е осъден на
шест години затвор. Наложе-
на му е и 20-годишна забрана
да прави филми; да дава ин-
тервюта пред медиите; да на-

пуска родината си.
Озъбената политическа

реалност обаче не е в състо-
яние да сломи творческия му
порив, нито да принуди света
да го хвърли в забвение. През
2012-а режисьорът нарушава
забраната да снима, създавай-
ки произведението “Това не
е филм” в собствения си дом
в Техеран. Същата година е
удостоен от Европейския пар-
ламент с престижната награда
на името на Сахаров, в защи-
та на свободата на човешката
мисъл. Пред делегация на този
парламент, която посещава
Иран през 2013 г., той твърди,
че по време на процеса него-
вите показания, както и тези
на адвоката му, са били пре-
небрегнати. Присъдата явно е
била предрешена.

“Проблемите, свързани с
правата на човека, остават на
заден план, тъй като светът в
момента се концентрира върху
ядреното споразумение с

Иран”, подчертава Панахи.
Убеден е, че след като спрат
санкциите, репресиите на цен-
зурата ще се засилят. Според
него новото управление в Ис-
лямската република прилага
гъвкавост само по отношение

на международната си дей-
ност, докато в страната
продължава натискът върху
печата, затворниците и култур-
ния живот.

“В тази ситуация не мога
да се занимавам с теми, зад
които стои измислицата -
твърди режисьорът, носител
на редица авторитетни фести-
вални призове - “Златен лъв”,
“Златна мечка”, “Златен лео-
пард”, “Сребърна мечка”. -
Смисълът на изкуството е да
бъде до хората; да им подава
ръка в трудни моменти...” Той
следва неотклонно тази своя
позиция, разбулвайки един
свят на неравенство и заблу-
ди, в чийто център най-често
са жените в родината му. Тях-
ната съдба и професионално
развитие, съкровените им
стремежи и борба за незави-
симост са сред предпочитани-
те от него теми. С огромен
интерес бяха посрещнати на
премиерите им по цял свят

нискобюджетните експери-
ментални кинотворби “Спус-
ната завеса” (2013, наградена
на МКФ в Берлин за най-
добър сценарий), в която се
проследява съдбата на сцена-
рист, живеещ самотно с куче-
то си в дом до морето, с не-
престанно спуснати завеси на
прозорците, и “Такси” (2015,
завоювала в 65-ото издание на
Берлинале Голямата награда
“Златна мечка”), където режи-
сьорът изпълнява главната
роля на таксиметров шофьор,
разговарящ с пътници (вклю-
чително и с другата носител-
ка на приза “Сахаров” Насрин
Сотудех). Отличието бе полу-
чено на сцената от племенни-
цата му Хана Сайеди сред
бурни овации в залата. Пре-
зидентът на журито американ-
ският режисьор Дарън Аро-
нофски отбелязва: “Филмът на
Панахи е изпълнен с любов
към изкуството, към човешка-
та общност, към неговата
страна и публика.” Тази не-
претенциозна, смешна и завла-
дяваща хроника на иранското
общество е постигната чрез
преживяванията на един шо-
фьор и колоритните образи на
иранци, разказващи увлекател-
но за родината си.

Новият му филм “Три лица”
(2018), който нашите зрители
можаха да видят на живо в спе-
циална програма на 25-ия “Со-
фия филм фест”, отново дели-
катно и емоционално ни пото-
пява в реалната атмосфера на
съвременната ислямска дейст-
вителност. Там, където господ-
стващите забрани предрешават
съдбите на подрастващите де-
войки, лишавайки ги от право-
то на избор и мечтите, свърза-
ни с него. Идеята за тази твор-
ба идва от негова колежка - из-
вестната актриса Беназ Джа-
фари, която откликва на видео-
апела на непознато момиче от

провинцията, нуждаещо се от
помощ, тъй като семейният
съвет не приема намерението
му да учи актьорско майстор-
ство в Театралната академия в
Техеран. Актрисата прекъсва
снимките на новия си филм и
се свързва с режисьора Джа-
фар Панахи, за да се опита с
негова помощ да реши пробле-
ма на девойката. На екрана два-
мата предприемат динамично,
вълнуващо пътешествие до се-
верозападната част на Иран, с
всички съпътстващи го препят-
ствия, които в течение на 100
минути очертават любопитна
цялостна картина на днешната
провинция с нейните нрави и
народопсихология. Редуват се
забавни срещи със случайни
обитатели на планинското
градче, от които струи любов,
приветливост и човечност. Но
неканените гости скоро разби-
рат, че спазването на дългого-
дишните традиции е не по-мал-
ко важно от местното госто-
приемство.

Увлекателният разказ в
“Три лица” (награден за най-
добър сценарий на МКФ в Кан
през 2018 г.) се движи на ръба
между реалността и фикция-
та; на места той се доближава
до иносказанието на приказ-
ката. Заснет от ръка, филмът
фокусира вниманието си
върху три жени - актриси,
намиращи се в различен етап
от своята кариера. Съпостав-
ката на техните интригуващи
съдби предизвиква у зрителя
съпричастие и размисъл.
“Драматичната история е неж-
на, провокативна медитация
за ролята на творческите лич-
ности в съвременен Иран”,
отбелязва “Timeout”. За това
произведение, с което режи-
сьорът изказва почит към своя
ментор - покойния Абас Киа-
ростами, той е удостоен с на-
градата за най-добър филм от
кинофестивала в Анталия, как-
то и с призове от фестивалите
в Сао Пауло и Хамбург.

Неговият усет и стремеж
към автентично пресъздаване
на обикновени, делнични герои
и събития проличават още в
първите късометражни и доку-
ментални произведения, които
снима след завършване на спе-
циалността “Сценично май-
сторство” в Университета за
кино и телевизия в Техеран. Те
веднага са забелязани от кри-
тиката. А дебютният му пълно-
метражен филм “Белият балон”
(1995), чиято премиера е две
години по-късно на МКФ в
Кан, спечелва авторитетната
награда “Златна камера”.

Джафар Панахи

СНИМКИ “СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”

“Три лица”, режисьор Джафар Панахи

На стр. 12
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Изпълнителките от
световноизвестния
женски хор “Мистери-
ята на българските гла-
сове” с диригентка
проф. Дора Христова
подготвят нова изнена-
да за почитателите си
в България и по света.
Великденски концерт с
обредни и ритуални
песни от репертоара
на състава, който ще
се излъчва и онлайн с
билети, ще зарадва
публиката на 22 май
от 18.30 ч. в Сити марк
арт център (бул. “Янко
Сакъзов” 30, бившето
кино “Левски”) в сто-
лицата, научи ДУМА
от Димитър Сотиров.

Концертът е първи-
ят на ансамбъла за тази
година и предвижда
присъствието на пуб-
лика в залата в съот-
ветствие с противо-
епидемичните изисква-
ния. Събитието ще

Добавена реалност
от Нина Лишовска
в галерия „Нюанс”

Галерия “Нюанс” представя до
30 май работата на една жена,
доказала се в една мъжка професия.
Нина Лишовска е скулптор, който
работи с най-трудните за овладява-
не материали: метал, стъкло, дърво,
керамика. Тя убеждава тези мате-
риали да се превърнат в изящни, но
силни образи, родени от нейното
въображение. Самата Нина казва,
че първо формира образа в съзнани-
ето си, оттам започва нейният
процес, именно към това е препрат-
ка и наименованието на изложбата
“Добавена реалност”. Творческият
й подход се формира от натрупва-
ния от митологията, физиката, ко-
смологията и поезията. Нина Ли-
шовска търси и дълбае в големите
теми на живота, за да ги синтезира
до езика на скулптурата, така се
материализират нейните творби. Тя
е творец с неизчерперпаема сила и
едва ли е възможно да не усетите
устрема и борбената й женска при-
рода, когато застанете пред нейна
работа, посочват от галерията.
Освен скулптурите й, на изложбата
ще видим и рисунки.

Книжовна премиера
в „Кино Кабана”

“Събирах тези 75 истории в
продължение на 10 години. Върху
4 континента. Запознах се с вдъхно-
вяващи личности. Докоснах се до
техния наистина безграничен потен-
циал за себенадмогване и изцеление,
до техните вътрешни
бесове, размисли, чув-
ства и осъзнаване. И
видях как въпреки из-
питанията те съумя-
ват да се зарадват на
вълшебството във все-
ки изгрев.... Казват, че
разказът е най-фина-
та сълза на писателя.
Но всъщност сълзите...
с достатъчно мъдрост
и осъзнаване, са хвърчило към рая и
към един наистина изумителен чо-
вешки живот”, пише д-р Неделя
Щонова. Представянето на нейната
книга “Хвърчило към рая” (изд. “Кни-
гомания”) ще се състои на 18 май
от 18.30 ч. в “Кино Кабана” с уча-
стието на проф. д-р Златимир Ко-
ларов, акад. проф. д-р Лъчезар Трай-
ков и джаз легендата Васил Пет-
ров. Водещ на събитието е Коста-
дин Филипов. Входът е свободен.
Публика ще бъде допускана до из-
черпване на лимита от 50% на
местата в клуба. Събитието се про-
вежда с подкрепата на Столичната
община - Лятна програма, научи
ДУМА от Елица Пенова.

„Мистерията на
българските гласове”
с Великденски концерт
Прочутият женски хор ще пее в Сити марк арт център на 22 май

СНИМКА “МИСТЕРИЯТА НА БЪЛГАРСКИТЕ ГЛАСОВЕ”

като лазарската “Мома
хубава” на Петър
Льондев и “Закукала
кукувица” на Николай
Кауфман. Ортодоксал-
ният репертоар е
застъпен с песни като
“Богородица” от Ар-
хангелски. Включили
сме и традиционни за-
главия - “Море зажени
се Гюро”, “Дилмано,
Дилберо” и “Хоро” на
Кирил Стефанов, а
също и автентични
като “На високо”. Ще
прозвучат родопски
сола, дуети, триа, как-
то и изпълнения на
квартет “Ева”. Ще
представим и няколко
композиции от албума
“БууЧииМиш”.”

Билети за предсто-
ящия концерт на “Ми-
стерията на български-
те гласове” може да се
купят на касата и в
сайта на Сити марк арт
център.

Иранското кино се стреми да върне човека към човешкото

Милениумът поднася на
специалистите и феновете на
МКФ в Локарно нова изне-
нада - “Огледалото” (създа-
ден през 1997 г.), удостоен с
Голямата награда “Златен ле-
опард”. За никого не бе из-
ненада, че три години по-
късно премиерата на
“Кръгът” на МКФ във Вене-
ция донесе на режисьора
“Златен лъв”. Както вижда-
те, всички премиери на та-
лантливия иранец са извън
родината му, на която посве-
щава цялото си творчество.
Нещо повече: те са под пер-
манентна забрана...

“Представете си, че сте
на моето място като режи-
сьор, който не може, а и не
прави нищо друго, освен да
създава филми - споделя с
болка Джафар Панахи непо-
средствено след арестуване-
то му. - Та колко време ми
остава. Може би двадесети-
на години. Нямам желание да
ги загубя. А властите искат
тъкмо това. Пуснаха ме от
малък затвор, за да ме нати-
кат в доста по-голям. Когато
бях зад решетките, знаех, че
там не мога да правя нищо.
Всяко мое движение се на-
блюдаваше... Сега съм уж
свободен, но в действител-

От стр. 11 ност живея в същия зандан.
Не желая повече да стоя без
работа! Трябва да предприе-
ма нещо...”

След толкова успешно и
популярно творчество, създа-
дено с неистови усилия в
борба за оцеляване и себе-
доказване, режисьорът
продължава да търси своето
място в територията на сед-
мото изкуство, макар и с
прекършени амбиции. На
въпроса - възможно ли е ки-
ното да променя хората и
света, в който живеем, той
отговаря: “Когато говорим,
че нещо по някакъв начин
променя света, имаме пред-
вид, че съответната творба
оказва влияние върху човека
и от своя страна самият той
се променя, изменяйки впос-
ледствие и света наоколо.
Единствената ми цел е да на-
карам зрителя да се замисли,
да обърне внимание върху
себе си и да се върне към
човешкото, което притежава
по рождение. Иранското
кино е именно такова: стре-
ми се да върне човека към
човешкото... Не правя фил-
ми от определена политиче-
ска гледна точка. Но когато
създавам социални произве-
дения, това по някакъв на-
чин ме политизира, тъй като
повечето от проблемите,

които ме вълнуват, са резул-
тат от управлението и имат
политическа основа. От тази
гледна точка моите филми
лъхат на политика. Но в ни-
какъв случай не съм полити-
чески режисьор.”

Българските зрители, ко-
ито познават творчеството
на този уникален майстор
на екранното откровение
още от деветдесетте години
на ХХ век, искрено му
съчувстват. Те имаха удо-
волствието да контактуват с
него по време на двукрат-
ното му гостуване: през
2002 и 2004 г. на “София
филм фест”. Именно тогава
личните ми разговори с
Панахи изградиха в съзна-
нието ми представата за
една изключителна личност

- отзивчива, толерантна и до-
бронамерена, с изострени
сетива и гражданска съвест.
Същевременно нейната де-
ликатност и чувственост не
изместват борбеното упор-
ство... Преди прожекциите
на всеки филм от програма-
та на пролетното “издание”
на живо (!) на 25-ия СФФ
слушахме с удоволствие топ-
лото видеоприветствие на
режисьора за юбилея на
този истински празник, ся-
каш е сред нас. Да се надява-
ме, че през есента ще го ви-
дим отново на сцената на
НДК в София, където по вре-
ме на втората част на фести-
вала го чака престижната
награда на Столичната общи-
на “за изключителен принос
към изкуството на киното”.

СНИМКА “СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”

“Три лица”, режисьор Джафар Панахи

може да се наблюдава
онлайн, което ще даде
възможност на много-
бройни фенове у нас и
в чужбина на създаде-
ния през 1952 г. хор
да се насладят на не-
земните гласове на
изпълнителките.

“Амбицията ни е в
това сложно време да
допринесем за добро-
то празнично настрое-
ние, свързано със свет-
лия християнски праз-
ник не само на хората,
които следят нашето
изкуство от години, но
и на всички, които
обичат хубавия бъл-
гарски фолклор”, съоб-
щава продуцентката
Бояна Бункова от
“Шуберт мюзик пъбли-
шинг”.

“Повечето от пие-
сите са празнични,
споделя диригентката
на хора проф. Христо-
ва. Има великденски



Ликопенът придава яркочервения цвят на доматите
и ги защитава от ултравиолетовите слънчеви лъчи.

По време на сън всички мускули се отпускат, което
често води до пристъпи на метеоризъм, докато спим.
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ƒ»Ã»“⁄– ’–»—“Œ¬,
ÔÓÂÚ, ‰‡Ï‡ÚÛ„ Ë ÔÂ‚Ó‰‡˜
ƒ- ≈Ã»À  ¿–¿»¬¿ÕŒ¬,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ Œ·Î‡ÒÚÌËˇ
Ò˙‚ÂÚ Ì‡ ¡—œ ‚ œÎÓ‚‰Ë‚
À»À» »√Õ¿“Œ¬¿,
Ò‚ÂÚÓ‚Ì‡ Ë Â‚ÓÔÂÈÒÍ‡
¯‡ÏÔËÓÌÍ‡
ÔÓ ıÛ‰ÓÊÂÒÚ‚ÂÌ‡ „ËÏÌ‡ÒÚËÍ‡
À»ÀflÕ¿ œŒœŒ¬¿,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡, ·Ë‚¯ „ÂÌÂ‡ÎÂÌ
‰ËÂÍÚÓ Ì‡ ¡Õ– Ë ¡Õ“
–”Ã≈Õ À≈ŒÕ»ƒŒ¬,
ÔÓÂÚ, ÔÛ·ÎËˆËÒÚ, ËÁ‰‡ÚÂÎ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

-  ‡Í ÒÂ Í‡Á‚‡¯?
- 100ËÎ! ¿ ÚË?
- ’Ë100! ¿ ÊÂÌ‡ ÚË?
- 100ˇÌÍ‡. ¿ Ú‚ÓˇÚ‡?
- 100ÈÌ‡. ¿ ‰Âˆ‡ ËÏ‡ÚÂ ÎË?
- ƒ‡, Í‡Á‚‡Ú ÒÂ 3ÙÓÌ Ë 5ÍÓ. ¿
‚‡¯ËÚÂ?
- 5˙ Ë 5ˇ...

Американски експер-
ти представиха интер-
фейс за писане със сила-
та на мисълта. Новата
разработка е предназна-
чена за хора, загубили
способността да се дви-
жат и говорят в резултат
на травма, сериозно забо-
ляване или инсулт. Инже-
нери и неврохирурзи от
Станфордския универси-
тет, заедно с колеги от
други институти, са създа-
ли сложна система, която
връща способността за
общуване.

Благодарение на но-
вата разработка ще е
възможна връзката меж-
ду мозък и компютър.
Така мисловната дейност
ще се превръща в текст

С изложба на Анатолий
Станкулов онлайн галерия-
та Купиизкуство.БГ (Buy-
Art.BG) започва ексклузив-
ното представяне на бъл-
гарски автори. Техни про-
изведения са достъпни не
само за разглеждане, но и
се продават на добри цени.

Анатолий Станкулов е
изключителен творец, доб-
ре познат в родината си и
по света. Участвал е в над
600 изложби за живопис и
карикатура в България и в
чужбина. Илюстрирал е
над 150 книги за различни
издателства. Негови карти-
ни са част от държавни и
частни колекции в САЩ,
Португалия, Германия, Ав-
стрия, Япония, Италия, Из-
раел, Гърция, Корея, Русия,
Украйна, Швеция, Холан-
дия, Китай, Уругвай и на-

Стена на пчелите бе създа-
дена в София. Инициативата има
за цел да повиши вниманието
върху полезните насекоми, кои-
то изчезват в световен мащаб.
Близо 99% от всичко, което
ядем, е благодарение на медо-
носната пчела. Има и други
опрашители, но те са много
малко, уточняват специалисти.

Неугледното и издраскано
30-метрово пространство в сто-
личния парк “Св. Никола” вече
е минало, а на мястото му има
истинско произведение на изку-
ството. Преди да започне същин-
ската работа, организаторите от
Фондация “Да спасим пчелите”
получават разрешение от общи-
ната. А на артистите са нужни
2 дни, за да създадат своята
творба - при това напълно без-
възмездно. С изрисуването на
30-метровата стена се заема
екипът на София графити тур”,
а поводът е предстоящият Меж-
дународен ден на пчелите, кой-
то се отбелязва на 20 май.

Силата на мисълта
замества движенията
Благодарение на новия интерфейс се увеличи скоростта на писане,
задвижвана от връзката между мозък и компютър

на екрана.
“Знаем, че мозъкът

запазва способността си
да възпроизвежда прециз-
ни движения в продълже-
ние на десетилетия, след
като тялото е загубило
възможността да ги
извършва”, уточни глав-
ният автор на изследва-
нето Франсис Уилет, на-
учен сътрудник в Меди-
цинския институт “Ха-
уърд Хюз” в Станфордс-
кия университет. И до-
пълни: “Сега научихме,
че сложните, планирани
движения, включващи из-
вити траектории като
почерк, може по-лесно и
бързо да се интерпрети-
рат от алгоритмите на из-
куствен интелект, откол-

кото по-прости движе-
ния като преместване на
курсора.”

Използвайки миниа-
тюрни сензори, имплан-
тирани в мозъка, автори-
те за първи път са успе-
ли да дешифрират мо-

зъчната активност, свър-
зана с опитите да се пи-
шат букви на ръка. Пре-
ди това всички разработ-
ки в тази посока са след-
вали пътя на създаване
на софтуер, който про-
следява умствените дви-

жения на курсора на
мишката и избора на
символи.

Екипът от Станфорд
поел по друг път и ре-
шил да разгадае мислов-
ния “почерк”, което се
оказало по-ефективно.
Ако по-рано рекордът за
скорост на “писане” е
бил 40 знака в минута,
сега 65-годишен мъж,
парализиран от врата
надолу в резултат на на-
раняване на гръбначния
мозък, е написал 90 зна-
ка в минута. Според из-
следователите това е при-
близително същата ско-
рост, с която хора на
неговата възраст въвеж-
дат текст на екрана на
смартфона.

Разработката цели да възстанови бързата
интуитивна комуникация на хора с тежки
нарушения на говора или движението

Творби на Анатолий Станкулов
представят в онлайн галерия

Стена на
пчелите
нарисуваха
в София

шата страна. Някои от твор-
бите, представени в онлайн
платформата, може да се
разгледат на живо (с пред-
варителна уговорка) в Де-
пото на галерията на ул.
“Поп Богомил 49” в София.

Представители на посолства на
побратимени градове на Казанлък из-
браха за 53-ти път носителката на
престижната титла “Царица Роза”.
Най-красивите абитуриентки бяха
посочени от жури, председателства-
но от посланика на Япония у нас -
Н.Пр. Нарахира Хироши. В състава
на комисията бяха още посланичката
на Алжир в България - Н.Пр. Латифа

Децата от училището за наруше-
но зрение във Варна свирят на
9-метрово пиано, след като започна
обучението им по нов и интересен
за тях метод. С помощта на музика-
та и танца младежите с увреждания
не само се забавляват, но и усъ-
вършенстват движенията си. На
1 юни се очаква да изнесат и кон-
церт в двора на училището.

“Виждайки емоцията и радостта,
която им носи преживя-
ването да са на пианото
и това, че те могат да
направят нещо сами, е
страхотно”, сподели
Мария Маринова, част
от екипа на “Мегапиа-
но”. Тя свири и танцува
на необичайния инстру-
мент повече от година.
За първи път обаче пре-
подава интересната дис-
циплина на деца със спе-
циални потребности.

Подрастващите из-
питват искрена радост и

На 9-метрово пиано свирят във Варна
щастие от музиката. Заниманията с
9-метровото пиано имат ползотвор-
но въздействие върху учениците. Ин-
струментът е ценен за децата с нару-
шено зрение, защото успява да им
върне това, което е отнело обучени-
ето в електронна среда - живия кон-
такт и емоцията в общуването.

В музикалния проект участват и
възпитаници на още две варненски
училища.

„Царица Роза” бе избрана от дипломати за 53-ти път
Беназза, първият съветник на посла-
ника на Франция в страната ни Жил
Курежльонг, аташето по протокол-
ните въпроси в Посолството на Ру-
сия - Надежда Воробьова.

Победителка в конкурса стана
Александра Хаджихристова, която
завършва Професионалната гимназия
по лека промишленост и туризъм. За
първа подгласничка бе посочена Ти-

ара Братованова, а за втора - Ивона
Габарова.

С избора на красивите момичета
започнаха 118-ите Празници на роза-
та в Казанлък. Приповдигнатата атмо-
сфера ще превземе града в рамките на
следващия месец. А официалната це-
ремония по коронясването на “Цари-
ца Роза 2021” ще се състои на 4 юни,
от 20,30 ч., на площад “Севтополис”.

Александра Хаджихристова е сигурна, че
Казанлък ще остане град на младостта

Ценители познават
именития художник
и благодарение
на карикатурите му
в ДУМА

30-метровият графит
носи послание за спасение
в името на живота

Занятията на необичайния инструмент
носят голяма радост на децата
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ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

ТЕЛЕЦ

Ако не искате да се
побъркате от скука,
измислете някакво раз-
влечение. Ще ви е при-
ятно.

ОВЕН

Звездите препоръчват
да се забавлявате мно-
го. Така ще си раздви-
жите мозъка и ще раз-
пуснете.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Чувствате се прекрас-
но. Не се стеснявате
да изразявате чувства
независимо от техния
характер.

22 май - 21 юни

РАК

За да завоювате сърце-
то на любимия човек,
трябва да се чувства-
те доста уверени в себе
си.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Очертава се сложен
ден. И да сте планува-
ли важни работи, ще
ви се види нанагорни-
ще.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Звездите обещават из-
бухване на интелекту-
ална активност. Така
че може и да не се
напрягате.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Благодарение на хубаво
запознанство и  кон-
такти може да не се
страхувате за бъдеще-
то.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Направили сте всичко
възможно и по силите
ви. Не бихте могли да
направите нищо повече
за себе си.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ако не пътешествате,
утешение ще е общува-
нето с близки хора, на-
помнящо за  далечни
места.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не трябва толкова до-
верчиво да се отнасяте
към повече хора. Малко
ли неща може да из-
мислите?

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Откажете се от експе-
риментите. Вървете по
правия път и пазете
верността си към тра-
дициите.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ако целите ви са значи-
ми, а задачите - ма-
щабни ,  действайте.
Настъпил е момент за
отскок.

ХОРОСКОП

25oС 26oС 20oС 24oС 25oС
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28oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 À˛‰ÏËÎ‡ √Û˜ÂÌÍÓ Ú‚
ÙËÎÏ /6 ÂÔËÁÓ‰/

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.30  ÓÈ ÁÌ‡Â ÓÚ„Ó‚Ó‡ ‰ÂÚ-

ÒÍË ÙËÎÏ
15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg —˙‰·Ó‚ÌË

ÔÓÏÂÌË. Õ‡ˆËÓÌ‡ÎËÁ‡-
ˆËˇ Ë ÍÓÎÂÍÚË‚ËÁ‡ˆËˇ

22.00 ÕÂ‡ÁÍ‡Á‡ÌËˇÚ ‚˙ÁÓÊ-
‰ÂÌÂˆ - ËÒÚÓËˇÚ‡ Ì‡
ı‡‰ÊË —Ú‡Ì¸Ó ¬‡·Â‚-
ÒÍË ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
/¡˙Î„‡Ëˇ, 2021„./, Â-
ÊËÒ¸Ó ≈‚‡ »ÒÚ‡ÚÍÓ‚‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.25 À˛‰ÏËÎ‡ √Û˜ÂÌÍÓ Ú‚

ÙËÎÏ /6 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
00.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
02.30 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
04.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó-
˜Â‚ Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.34

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.83

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡

18.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.5 ÂÔ.13

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒ-
ÚÂÌ „‡‰î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.95

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÎÂÁËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.13

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.19, 20

01.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.10

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.36

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ìÕË˘Ó ÌÂ ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡ ‰‚‡

Ô˙ÚËî
22.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡

ìƒÓÍ-ÚÓÍî
23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.10 ìœÓÁÌÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
01.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ìÕË˘Ó ÌÂ ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡ ‰‚‡

Ô˙ÚËî

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

Предимно слънчево ще е времето от сутринта. Но след обяд,
главно над Северозападна България, ще се развие купеста и
купесто-дъждовна облачност и ще превали краткотраен дъжд.
Ще има и гръмотевици. Ще духа до умерен югозападен, в
Дунавската равнина западен вятър. Атмосферното налягане
е по-ниско от средното за месеца.
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–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

РЕЗУЛТАТИ

XXX КРЪГ
1-вo - 6-o място
Локо Пд - ЦСКА-Сф

2:0 Илиев (76-д и 84); Лудогорец -
Арда 4:1 0:1 Йорданов (37) 1:1 Янков
(38) 2:1 Таравел (45-авт) 3:1 Сантана
(57) 4:1 Каули (87); снощи: Берое -
ЦСКА 1948.

XXVII КРЪГ: сряда, 17.00: Локо
Пд - ЦСКА 1948 (отложен мач);
XXVIII кръг; събота, 19.00: ЦСКА
1948 - ЦСКА-Сф (отложен мач);
XXXI КРЪГ: 26 май (сряда), 20.00:
ЦСКА-Сф - Берое; Арда - Локо Пд;
ЦСКА 1948 - Лудогорец.

7-о - 10-о място
Левски - Черно море 2:1 0:1 Или-

ев-мл (41) 1:1 Начо (43) 2:1 Атанасов
(78); Царско село - Ботев Пд 0:0.

 7. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 29 11  8 10 34:31 41
 8. ÀÂ‚ÒÍË 29 10  7 12 30:28 37
 9. ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ 29  9 9 11 32:32 36
10. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 29  5 10 14 26:50 25

XXXI кръг: днес, 17.30: Ботев Пд
- Черно море; 20.00: Левски - Царско
село.

11-о - 14-о място
Етър - Ботев Вр 2:0 1:0 Боруков

(43) 2:0 Кнежевич (90+2), ЧК: Кордо-
ба (Е-83), Атанасов (Б-83); Монтана -
Славия 0:2 0:1 Дост (39) 0:2 Макри-
лос (65).

11. —Î‡‚Ëˇ 30 9  6 15 27:41 33
12. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 30  8 4 18 29:43 28
13. ≈Ú˙ 30 5 10 15 22:51 25
14. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 30 5  9 16 23:50 24

XXXI кръг: вторник, 17.30: Етър
- Монтана; 20.00: Ботев Вр - Славия.

ВТОРА ЛИГА XXXIII
Добруджа - Янтра 0:1 Кожухаров

(48), ЧК Казаков (Я-13); Пирин -
Струмска слава 2:0 Йорданов (73-д
и 76); Локо ГО - Спортист Св 0:0,
ЧК: Михайлов (С-68); снощи: Литекс
- Хебър; Локо Сф - Созопол; Минь-
ор Пк - Септември Сим; Нефтохи-
мик - Лудогорец-2.

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.30 Ботев Пд - Черно море
20.00 Левски - Царско село
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
20.00 Борнемут - Брентфорд
ПО НОВА СПОРТ
17.00 Дордой - Ахал
19.00 Мазия - АТК Мохун Баган
22.15 Барнзли - Суонзи
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
13.00 Турнир в Женева (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 2
15.30 Турнир в Лион (мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
14.35 Обиколка на Италия
(X етап)

ГЛЕДАЙТЕ

Властта ще пусне 20 000 души на
финала за Купата на България. Мачът
за трофея е в сряда на Националния
стадион и за него ще спорят ЦСКА-
Сф и Арда. Очакванията са днес да
се проведе нова среща за мерките
срещу КОВИД-19 по стадионите. На
нея се очаква управляващите да раз-
решат поне 40 на сто от капацитета
на стадион “Васил Левски” да бъдат
отворени.

В момента е разрешено само по
хиляда човека в сектор. Националният
стадион има капацитет от над 40 000
зрители. Ако настъпи промяна, фено-

Божиков за трети пореден път е шампион на Словакия

Капитанът на Слован Братислава Васил Божиков е вдигнал шампионската купа на Словакия

Васил Божиков и него-
вият Слован (Братислава)
станаха шампиони на Сло-
вакия за трети пореден път.
Българският национал изиг-

Пускат 20 000
на финала за купата
Фенове на ЦСКА-Сф се канят да блокират София

вете на ЦСКА-Сф и Арда ще получат
по 9000 билета.

Ултрасите на “червените” се закан-
ват да блокират София, ако правител-
ството спешно не разреши на мачове-
те в България да влизат повече от 1000
човека на сектор. Те дават примери с
концерт в Античния театър в Пловдив
на 12 май, където са били заети всички
места, и от стадиона в Благоевград,
който бе претъпкан за двубоя Пирин -
Струмска слава (2:0) в петък, когато
“орлетата” отпразнуваха завръщането
си в елита след три години във втория
ешелон.

Натискът на феновете към властта
е заради финала за купата. Билетите
вече са в клубовете, като кърджалийци
получиха по 1000 за сектори “А” и
“Б”, а “червените” - за “В” и “Г”. Те са
по 25 и 15 лева и вече се продават.

На сбирка в СДВР в петък е било
подчертано, че нищо не може да се
направи, ако няма заповед от министъ-
ра на здравеопазването д-р Стойчо
Кацаров. От БФС и ПФЛ, които са
организатор на мача, са изпратили
писма с искане за облекчаване на мер-
ките. Професионалната лига е покани-
ла на мача и президента Румен Радев.

ра пълни 90 минути при
разгромния успех над Злате
Моравце с 4:0, след който
“небесносините” узакониха
титлата си кръг преди края

на Фортуна лигата.
Роденият в Гоце Делчев

защитник изигра 15 мача в
първенство с екипа на Сло-
ван през сезона, като в 12 от

тях изведе тима като капи-
тан. За словашкия гранд той
има общо 79 мача и 2 гола,
колкото е вкарал и за наци-
оналния отбор в 32 срещи.

СНИМКА СКАЙСПОРТС

Лестър спечели за първи път
Купата на Англия след успех
на “Уембли” над Челси с 1:0
с гол на Юри Тилеманс (63)
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на сезона и двата тима ще
играят с ЦСКА 1948. В по-
следния кръг Локо има и ви-
зита на Арда, а “червените”
приемат Берое.

Втората позиция е ключо-
ва, защото дава директно пра-
во за участие в Лига Европа, а
третият ще играе бараж сре-
щу седмия (Черно море или
Левски). Ако все пак Локо и
ЦСКА-Сф завършат с равен
брой точки, предимството ще
бъде за пловдивчани заради

Илиев и ВАР осигуриха
сребро за Локо Пд
Любо Пенев скочи на съдийството след 0:2 на „Лаута”

СНИМКА LOKOMOTIVPD.COM

Димитър Илиев
получава поздравления
от съотборниците си,
след като донесе
победата над ЦСКА-Сф

Локо Пд до голяма стелен
заслужи сребърните медали в
efbet Лига, след като съкруши
с 2:0 прекия конкурент за вто-
рото място ЦСКА-Сф. На
“Лаута” домакините обезличи-
ха съперника, а отново блес-
на Футболист №1 на Бълга-
рия за последните две години
- Димитър Илиев (76-д и 84),
който вкара и двата гола.
“Смърфовете” на Александър
Тунчев събраха 59 т., а столи-
чани останаха с 56. До края

по-добрите показатели в ди-
ректните двубои. Така те се
нуждаят от успех над ЦСКА
1948 в сряда, за да си подпе-
чатат второто място.

На “Лаута” “червените” не
успяха да отправят нито един
точен изстрел към вратата на
домакините. Дузпата, от коя-
то бе открит резултатът, бе
отсъдена след намеса на ви-
деоасистента. Бисмарк Чарлс
фаулира Лукас Масоеро, а
реферът Георги Димитров

първоначално подмина поло-
жението, но след преразглеж-
дане с ВАР посочи бялата
точка.

“Има и такива мачове. Иг-
рахме две различни полувре-
мена. Първото играхме много
добре, дисциплинирано. Вто-
рото отстъпихме и спряхме да
водим тази битка. ВАР се на-
месва, когато му е кеф... Дано
помага на съдиите да бъдат
по-обективни и безпристраст-
ни. И на практика, и на тео-

рия няма да ни повлияе тази
загуба. Не абдикираме отникъ-
де”, коментира треньорът на
ЦСКА-Сф Любослав Пенев.
Тимът му има има втори шанс
за директна виза в Европа,
след като в сряда играе с Арда
на финала за купата.

“Срещу силните отбори
играем добре особено вкъщи.
Отдалече не мога да коменти-
рам дали е имало дузпа. Кога-
то ВАР е в помощ и е допус-
ната фатална грешка, е добре.

Тази победа е много важна
срещу пряк конкурент. Имаме
още два мача и доста сгъстена
програма. Феновете отново
дадоха криле на отбора”, каза
Тунчев.

По-краен бе шефът му
Христо Крушарски: “Мога да
поздравя момчетата за герой-
ския мач и за това, което на-
правиха. Локомотив е набрал
скорост, а спирачките са из-
носени. Няма как да надскача-
ме Стефка Костадинова,

вървим стъпало по стъпало.
Ще понатрупаме малко опит
и ще вземем някой друг лев в
евротурнирите. Мен не тряб-
ва да ме питате за строителст-
вото. Не съм взел един лев от
Пловдив. Стадионът си го на-
правих аз. Имам си език, го-
воря си много и си имаме
доверие в отбора. Има ли по-
добри от нас? Няма! Който си
поискаме, си го бием. Съдии-
те първо да се научат да сви-
рят на гайда, след това да из-
несат няколко концерта и след
това да излязат да свирят на
стадиона”, каза Крушарски.

Представители на
ръководството на ЦСКА
се включиха в инициати-
ва в с. Црънча, община
Пазарджик, организи-
рана от командира на
Съвместното команд-
ване на специалните
операции (СКСО) ге-
нерал-майор Явор Ма-
теев. Тя имаше за цел
да задълбочи сътруд-
ничеството с местния
ФК Бенковски, жите-
лите и спортната об-
щественост на китно-
то  родопско  селце ,
където се намира и

Боряна Калейн спече-
ли всички възможни
златни медали на
Държавното първенство
категория “Елит”, което
се проведе в зала “Со-
фия”. След като взе тит-
лата в многобоя, тя бе
абсолютно безкомпро-
мисна и завоюва всички
златни отличия на фина-
лите на отделните уре-
ди. Калейн спечели тре-
та поредна държавна
титла.

Във финала на обръч
гимнастичката от клуб
Левски Триадица полу-
чи оценка 27,850, втора
се нареди Стилияна Ни-
колова (Етър) с 25,700,
а трета остана Ева Бре-
залиева (Олимпия) с
25,400. На топка Калейн
спечели титлата с
27,950, среброто отиде
отново при Стилияна
Николова с 27,350, а
Татяна Воложанина за-
служи бронз с 26,200.

За латино бухалките
си Боряна получи
27,000, а Воложанина
спечели сребърния ме-
дал с 26,350. Ева Бреза-
лиева взе още един ме-
дал от финалите - бронз
с 26,150. На лента Ка-

Шефове на ЦСКА в инициатива със спецчаститеКалейн е абсолютна
шампионка

обновената неотдавна
учебно-тренировъчна
база на Специалните
сили на Българската
армия.

Изпълнителният ди-
ректор Пламен Марков,
главният мениджър
Стойчо Стоилов и фи-
нансовият директор на
ЦСКА Трифон Попов
се срещнаха с футбо-
листите, ръководство-
то на местния ФК Бен-
ковски и със свои вер-
ни привърженици от
региона, като дариха
на “войводите” от

Црънча оригинална
топка от мача на ар-
мейците с Рома в Лига
Европа и книгата “70
години ЦСКА: Фото-
свидетелства за един
световен клубен фено-
мен” като символичен
жест на подкрепа и
морален стимул за раз-
витието на футбола в
района.

В знак на призна-
телност към ползо-
творното сътрудниче-
ството с  местната
власт и по повод 6 май
- Ден на храбростта и

Празник на Българска-
та армия и на с .
Црънча,  ген.-майор
Матеев връчи на кме-
та Ангел Руков плакет
на СКСО и почетна
грамота. С благород-
ната инициатива на
ЦСКА се затвърждава
и укрепва дългогодиш-
ното сътрудничество
на футболния клуб със
Специалните сили на
Българската армия -
доказателство за при-
надлежността им към
голямото и задружно
армейско семейство.

При отлични условия и с
рекордна масовост протече
първото издание на турнира
по шахмат “Аксидиа Мастърс”
в София. 219 души седнаха зад
черно-белите полета, за да си
оспорват наградния фонд в
размер от над 5000 лева. Сред
тях бяха елитът на родния
шахмат и представители на 6
други федерации - 12 гросмай-
стори и 6 международни таки-
ва. Състезанието бе открито от

Звезден състав на „Аксидиа Мастърс”,
Иван Чепаринов спечели титлата

председателя на турнирния ко-
митет Васил Антонов, замест-
ник-омбудсмана Елена Черне-
ва-Маркова, легендарната Ве-
села Лечева и др.

Допълнителните показатели
логично отредиха първото мяс-
то и купата за рейтинг-фавори-
та Иван Чепаринов. По точки
той бе застигнат от заелите
следващите места в класиране-
то Васил Спасов, Момчил Ни-
колов и Петър Арнаудов. Чети-

римата събраха по 7,5 т. в 9
кръга по швейцарската система.
В абсолютна сензация се
превърна класирането на пето
място на 13-годишния Никола
Кънов със 7,0 т.

Спортният министър Андрей
Кузманов поздрави организато-
рите и участниците, като отбе-
ляза, че “Аксидиа Мастърс” се
е превърнал в най-големия шах-
матен турнир у нас за послед-
ните години.

лейн бе оценена с
25,200, а Катрин Тасева
завърши последното си
държавно първенство
със сребърен медал на
уреда с оценка от
24,450. Третото място
зае Воложанина с
23,900.

Следващото голямо
състезание за Боряна
Калейн и Катрин Тасева
е Европейското първен-
ство във Варна от 9 до
13 юни. Стилияна Нико-
лова и Татяна Воложа-
нина ще представят
България на последната
Световна купа за сезона
в Пезаро, Италия.


